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W Radzie Powiatu po staremu

Wybory bez
wyborców w
MKS „Sparta”

W niedzielê wybory
burmistrzów Gryfic
i Trzebiatowa

Prokuratura
wyjaœnia...

PSL popar³o burmistrza Szczyg³a,
Kozak zawi¹za³ koalicjê
z Chabowskim,
Tokarczykiem
i DroŸdzielem

Kibice mówi¹



StrStrStrStrStr. 2. 2. 2. 2. 2 LISTY - OPINIE - POLEMIKI gazeta gryficka 1.12.2010 r.

Redakcja:
Kazimierz Rynkiewicz - redak-
tor naczelny (tel. 504 042 532).
Wspó³praca:
Maria Jakubowska (tel. 694-
664-745).

Reklama: (tel. 512 138 349).

Adres redakcji:
72-300 Gryfice, ul. Wa³owa 8/7,
tel. 91 38 47 153.
E-mail: gazetagryficka@wp.pl

Wydawca: Wydawnictwo
Polska Prasa Pomorska,
Kazimierz Rynkiewicz,
73-150 £obez, ul. S³owackiego 6,
tel./fax (91) 3973730;
e-mail: wppp1@wp.pl;
NIP 859-001-19-30; Konto: 72
1020 2847 0000 1502 0067 0927
Nak³ad: 1000 egz.
Redakcja zastrzega sobie
prawo skracania i adiustacji
tekstów. Materia³ów nie zama-
wianych nie zwracamy. Nie
odpowiadamy za treœæ re-
klam, og³oszeñ.
Nasze Wydawnictwo wyda-
je: „tygodnik ³obeski”, „tygo-
dnik pojezierza drawskiego”,
„Wieœci œwidwiñskie”.
DRUK: WPPP - £obez.

Gazeta Powiatowa

Szanowni Pañstwo !
 
Minê³a pierwsza tura wybo-

rów samorz¹dowych. Otrzyma-
³em od Pañstwa bardzo du¿e
poparcie w kandydowaniu na
urz¹d Burmistrza Trzebiatowa,

za które bardzo dziêkujê. Pragnê pod-
kreœliæ jeszcze raz bardzo mocno, ¿e nie
jestem politykiem, ani nie mam ambicji
politycznych. Jestem specjalist¹ w dzie-
dzinie samorz¹du terytorialnego i
wiem, jak poprawiæ jego funkcjonowa-
nie w Naszej Gminie. Od wielu te¿ lat
dzia³am na rzecz rozwoju organizacji
pozarz¹dowych, budowy spo³eczeñ-
stwa obywatelskiego. Znam siê równie¿
na pozyskiwaniu funduszy UE.

Do wyborów przyst¹pi³em – to te¿
chcê powtórzyæ – w wyniku walki na-
szej spo³ecznoœci z Bieczyna o drogê.
Ta droga jeszcze nie jest zakoñczona,
jak k³ami¹ podleg³e staroœcie Saciowi
media. Ma³o tego, zrobiony fragment
drogi ju¿ (po 2,5 miesi¹ca) zaczyna siê
rozsypywaæ. Niedawno zostaliœcie za-
rzuceni propagandowym pisemkiem
„Trybun Ludu” (utrzymuje siê ono z
og³oszeñ starosty), w którym podwa¿a
siê moje kompetencje zawodowe oraz
obra¿a siê moj¹ osobê, a tak¿e inne
osoby wspieraj¹ce mnie w kampanii
wyborczej. Otó¿ informujê, ¿e w S¹dzie
Okrêgowym w Szczecinie z³o¿ony zo-
sta³ pozew przeciwko redaktorowi tego
gryfickiego brukowca za publikacje za-
mieszczone w numerze z 18-19 bm.
„Trybun” za nie odpowie. Jak to w stylu
„Trybuna” kampanijny paszkwil nie
jest podpisany – komuœ brakowa³o od-
wagi.

Widaæ ju¿ wyraŸnie, ¿e kampania w
Trzebiatowie wesz³a w okres koñcowy
i u¿ywa siê wszystkich œrodków dla
oplucia przeciwnika. Jest to kampania

brudna, nie godna celów które postawi-
³em sobie startuj¹c w wyborach na bur-
mistrza naszej gminy. Inny sposób na
odwrócenie ode mnie sympatii wybor-
ców to propaganda szeptana. Coraz czê-
œciej s³yszê, ¿e ktoœ z urzêdników pod-
leg³ych Ruszkowskiemu, rozsiewa
plotki, ¿e skoro tylko wejdê do Urzêdu
zostan¹ rozwi¹zane przedszkola (np.
Trzebusz), przychodnie (Mrze¿yno),
szko³y itp.,itd. Ba, nawet ma znikn¹æ
Stra¿ Miejska... To wszystko k³amstwa
maj¹ce tylko jeden cel – os³abiæ mnie w
drugiej turze. Niczego takiego nie pla-
nujê, a nawet s¹dzê, ¿e trzeba bêdzie
wzmocniæ przedszkola, szko³y i pomoc
zdrowotn¹ w gminie. Podobnie rozsie-
wane s¹ niby-informacje, ¿e po wygra-
nych wyborach przeprowadzê w urzê-
dzie i jednostkach podleg³ych rewolu-
cjê kadrow¹. Znów chcê uspokoiæ – nie
bêdzie ¿adnych radykalnych dzia³añ.
Znamy ju¿ sk³ad Rady Miasta – s¹ to
ludzie bliscy by³emu burmistrzowi.
Jednak bêdziemy razem pracowaæ dla
dobra wspólnego, bo tak musi byæ.
Podobnie z urzêdnikami miasta-gminy
i jednostek podleg³ych. Bêdziemy
wspólnie pracowaæ dla Trzebiatowa w
nowej kadencji samorz¹du. Ka¿demu
nale¿y siê „druga szansa”.

Wszystkie podobne plotki maj¹ je-
den cel. Tak siê panuje nad ludŸmi po-
przez strach, nie argumenty. Jeszcze
inny sposób zmniejszenia poparcia dla
mnie to zastraszanie i szanta¿ w³asnych
pracowników: jeœli ktokolwiek mnie
popiera, w jakiejkolwiek postaci, grozi
siê jemu i jego bliskim utrat¹ pracy lub
innych dóbr. To ju¿ nie tylko groŸby,
parê osób zosta³o zwolnionych. To s¹
dzia³ania nielegalne i tak bêd¹ rozpatry-
wane przez now¹ w³adzê. Oszustwa i
³amanie praw, nawet przy urnach wy-
borczych, to chleb powszedni w posia-

d³oœciach Sacia & Ruszkowskiego.
Pytanie czy w ogóle mamy w gminie i
powiecie demokracjê?!?

Ja nie bêdê u¿ywa³ podobnych, nie-
czystych œrodków, chocia¿ spodziewam
siê w najbli¿szych dniach kolejnych
k³amliwych, nieracjonalnych, czêsto
wrêcz g³upich pomówieñ: zapewne
bêdê mia³ kilka kochanek, mo¿e bêdê
gejem, mo¿e narkomanem albo alkoho-
likiem? Na pewno bêdê chowa³ ogon w
nogawce spodni ;) Có¿ taki jest poziom
atakuj¹cych z Gryfic i ich popleczni-
ków z Trzebiatowa. Te brutalne ataki
nasil¹ siê z ka¿dym dniem zbli¿aj¹cym
nas do wyborów. Jednak bêdê zdecydo-
wanie reagowa³ na wszystkie podobne
³garstwa domagaj¹c siê przeprosin,
sprostowania, ale te¿ wysokiego za-
doœæuczynienia finansowego, które
przeznaczê na remont œwietlic (np. w
Bieczynie), oœrodków specjalnych,
przedszkoli i inne podobne cele.

Agresja sitwy Ruszkowski-Saæ jest
wynikiem strachu jaki zapanowa³ w
by³ych w³adzach lokalnych. Jest to wa¿-
na wskazówka dla wyborców - mamy
rzeczywist¹ szansê wygrania tych wybo-
rów i przywrócenia normalnoœci w gmi-
nie Trzebiatów. Nie musimy poddawaæ
siê dyktatowi z Gryfic, sk¹d nad Rusz-
kowskim (i podobnymi) panuje Saæ.
Trzebiatów ma w³asne cele i powinien
dzia³aæ we w³asnym interesie.

Nie oddawajcie swych g³osów 5-go
grudnia z powodu strachu. Nie ma ju¿
kogo siê baæ. Jestem jednym z Nas, a
tamci ju¿ odchodz¹.

Wybierzmy lepsze jutro i dla siebie
i dla nas wszystkich.

Pozdrawiam serdecznie i do
zobaczenia przy urnach,
Dr Zdzis³aw Matusewicz

Do mieszkañców gminy Trzebiatów

 Przed drug¹ tur¹ wyborów
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Z niema³ym zainteresowa-
niem przeczyta³am tekst Mariu-
sza Rakoskiego w M³odzie¿o-
wym Dwutygodniku Powiato-
wym Login Nr 7 (5) Rok 1
2010.

Kilkakrotnie zdo³a³ pod-
kreœliæ swoj¹ wy¿szoœæ nad in-
nymi z tytu³u ukoñczenia stu-
diów rok temu. Jakich? Nie
dopisa³. Widocznie nie by³o to

istotne. Tak samo, jak nie jest istotne w
byciu dziennikarzem ukoñczenie stu-
diów dziennikarskich. Wœród wielu
znanych i wspania³ych dziennikarzy
jest wielu po studiach innych, b¹dŸ bez
studiów. O tym, i¿ nie ka¿dy, kto ukoñ-
czy³ studia dziennikarskie, jest dobrym
dziennikarzem – nauczaj¹ niemal na
ka¿dej uczelni. Albo ma siê „to coœ”
(zwane powszechnie „nosem dzienni-
karskim”, „dobrym piórem” itd.), albo
nie ma.

Pan Mariusz Rakoski wiele miej-
sca poœwiêca sposobowi podpisywa-

nia siê pod tekstami. Autor tekstu pi-
sze: „Poza tym: u¿ywanie pseudoni-
mów i inicja³ów to praktyka charakte-
rystyczna dla ludzi œredniowiecza oraz
tych, którzy dzia³ali w opozycji, kon-
spiracji oraz podziemiu. Z tego co
wiem, to mamy woln¹ prasê, cenzurê
ju¿ dawno diabli wziêli i nie trzeba siê
chowaæ pod inicja³em. Autorowi bra-
kuje nie tylko odwagi, ale i odpowie-
dzialnoœci za s³owo, z czym wi¹¿e siê
praca (powo³anie) dziennikarza do
s³u¿by publicznej.”

Po przeczytaniu tych¿e brzmi¹-
cych niezwykle m¹drze s³ów siêgnê-
³am po „Rzeczpospolit¹”. Pod ró¿nymi
artyku³ami podpisani s¹: - lor, - i.t., - e³,
-pap (nie myliæ z PAP), -gra¿, -e.o. itd.

Najwidoczniej bardzo solidnie za-
gnieŸdzi³o siê w „Rz” œredniowiecze,
opozycja, podziemie i na dodatek pisz¹
sami tajni, nieodpowiedzialni za s³o-
wo, tchórzliwi pismacy, mniemaj¹cy,
i¿ s¹ dziennikarzami tworz¹cymi IV
w³adzê.

Krytykuj¹c brak rzetelnoœci, samemu nale¿y byæ rzetelnym
Mo¿e, gdyby szanowny Pan Ma-

riusz Rakoski mniej skupi³ siê na tym,
jak dopiec M z Gazety Gryfickiej, za-
uwa¿y³by, ¿e stosowanie inicja³ów
przez dziennikarzy w ¿adnej mierze,
pod ¿adnym wzglêdem nie zwalnia ich
z odpowiedzialnoœci za s³owa. Ale, aby
o tym wiedzieæ, przed napisaniem tek-
stu, nale¿a³oby zapoznaæ siê z prawem
prasowym (potoczna nazwa Ustawy).

Zapewne te¿ nieznajomoœæ prawa
prasowego sprawi³a, i¿ M. Rakoski
napisa³: „W lokalnej prasie przyj¹³ siê
jakiœ dziwny nawyk, ¿e gryficzanie
oknami i drzwiami uderzaj¹ do redak-
cyji tutejszych piœmide³, listy i dono-
sy pisz¹, ale nikt nie ma odwagi pod-
pisaæ siê pod tekstem, a redakcja in-
formuje zazwyczaj, ¿e: dane autora
do wiadomoœci redakcji”.

O ile autor tekstu podpisuje siê pod
tekstami zawsze takimi samymi inicja-
³ami, o tyle Czytelnicy maj¹ prawo nie
podawaæ swoich danych do wiadomo-
œci publicznej. W praktyce wygl¹da to

tak, ¿e czytelnik pisze list, a na odwro-
cie podaje swoje imiê, nazwisko, adres
oraz telefon z zastrze¿eniem, ¿e te dane
s¹ tylko i wy³¹cznie do wiadomoœci re-
dakcji. Ochronê danych gwarantuje
czytelnikowi prawo prasowe, podob-
nie jak ochronê wizerunku w okreœlo-
nych sytuacjach i miejscach.

Najwidoczniej autorowi tekstu za-
brak³o rzetelnoœci dziennikarskiej,
której poœwiêci³ tak wiele miejsca w
swoim tekœcie.

Pozdrawiam i ¿yczê wiêcej dystan-
su do siebie i innych.

                                              MM

P.S. W tej samej gazecie, wydawa-
nej przez licealistów i zapewne dla
m³odzie¿y czytamy: „To bêdzie fajny
skejtpark dla deskorolkarzy”.

Jeœli ju¿ Liceum podjê³o trud wy-
dawania gazety, nale¿a³oby przy oka-
zji zadbaæ o poprawnoœæ jêzyka pol-
skiego i wzbogacanie s³ownictwa.
Wyraz „fajny”, to nic innego jak prote-
za jêzykowa, pod któr¹ mo¿e zmieœciæ
siê wiêcej okreœleñ, ni¿ ja mam w³osów
na g³owie, a w³osów mam wiele. Do-
puszczanie do u¿ywania i pisania tego
s³owa, to przyzwolenie na degradacjê
jêzyka ojczystego. Zapewne nie taki
cel przyœwieca³ powstaniu tej gazetki?
I jak to siê ma do wyrazu „dzieciaki” -
tak bardzo skrytykowanego przez Oso-
bê mieni¹c¹ siê obroñc¹ jêzyka ojczy-
stego?
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Niespodziewanie i nagle od-
szed³ od nas pan Edward Wojcie-
chowski. Wieloletni nauczyciel
muzyki w gryfickich szko³ach
(1961 – 1984 ). Za³o¿yciel i dyry-
gent chórów oraz zespo³ów wokal-
nych i instrumentalnych. Laureat
wielu nagród i wyró¿nieñ przegl¹-
dów rejonowych i wojewódzkich
amatorskiego ruchu artystycznego.
Od lat siedemdziesi¹tych by³ zwi¹-
zany z Gryfickim Domem Kultury,
gdzie by³ za³o¿ycielem chóru „Wio-
la”, który prowadzi³ do koñca swo-
ich dni.

O tym, jakim by³ cz³owiekiem
zapytaliœmy instruktora muzyczne-
go w Gryfickim Domu Kultury,
pani¹ Krystynê Radom.

- Bardzo ciê¿ko mówiæ, bo sta³o
siê to tak nagle. Jest nam bardzo,
bardzo przykro. A jak Go wspomi-
namy? Wspania³y cz³owiek, bardzo
skromny. Ca³kowicie poœwiêci³ siê
dzieciom, m³odzie¿y i muzyce. To
by³o jego ¿ycie. Odk¹d go zna³am
prowadzi³ chóry, zespo³y. Mia³ bar-
dzo du¿e zespo³y chóralne i przy
tym zespo³y instrumentalne. Wiem,
¿e wyje¿d¿ali do Szczecina, wygry-
wali przegl¹dy.

Pracuj¹c w GDK prowadzi³ chór
„Wiola”, któremu poœwiêci³ ca³y
swój czas wolny. Wszystkie uroczy-
stoœci jakie odbywa³y siê tutaj w
GDK czy w terenie, to zawsze towa-

Krótkie wspomnienie
o œp. Edwardzie
Wojciechowskim

rzyszy³ nam pan Edward ze swoim
chórem. Repertuar mieli rozleg³y od
pieœni patriotycznych, ¿o³nierskich
po ludowe i kolêdy.

Tak¹ sztandarow¹ pieœni¹ chóru
by³y „Kwiaty polskie”. Praktycznie
na ka¿dej uroczystoœci chór musia³
tê pieœñ œpiewaæ, bo tego domaga³a
sie publicznoœæ. Jakim by³ cz³owie-
kiem? Powiedzia³am bardzo skrom-
nym. Zawsze stara³ siê staæ raczej z
boku. Ceni³ sobie ludzi, zawsze dla
nich i do nich ¿yczliwy. Nigdy nie
okazywa³ zdenerwowania. Choæ sy-
tuacje czasami bywa³y ró¿ne. Mimo
swojej choroby by³ ze swoim chó-
rem, a¿ do dnia 25 listopada, kiedy
po próbie z chórem poszed³ do
domu. A  stamt¹d zabra³o go pogo-
towie i ju¿ nie by³o ratunku. Nagle
to wszystko siê sta³o. Zbyt szybko
od nas odszed³ dobry i skromny i
ca³emu œwiatu ¿yczliwy – CZ£O-
WIEK.

Zmar³ za³o¿yciel i dyrygent chórów oraz zespo³ów
muzycznych w Gryficach

Firma handlowa
z Trzebiatowa

zatrudni ksiêgow¹
z doœwiadczeniem.

CV proszê przes³aæ na
adres e-mail: kajonga@wp.pl

Tel. 504 649 122

Te¿ ulegliœmy temu wyborczemu
wariactwu, wiêc jako redaktor naczelny
przepraszam autora listu, za s³owa u¿y-
te w stosunku do niego przez autorkê
komentarza do artyku³u „Gryfickie To-
warzystwo Ekologiczne od œrodka”.
Autorka napisa³a: „Otó¿ Czytelnik ma
dwa wyjœcia: a) wyjechaæ z gminy, b)
zmieniæ pojêcia. Innego wyjœcia nie wi-
daæ. Gmin w Polsce du¿o. ZnaleŸæ w
Polsce gminê, gdzie nikomu nie marzy
siê, ¿e ktoœ wpadnie na pomys³ budowy
farmy wiatraków.”

Przepraszam, bo wypêdzaæ z w³a-
snej gminy nikt nikogo nie mamy pra-
wa. Tym bardziej w kwestii wiatraków,
które tu chc¹ wejœæ. Id¹c tym tokiem
myœlenia mo¿na by dojœæ do wniosku,
¿e trzeba by wyekspediowaæ z gminy
kilka tysiêcy mieszkañców, by zrobili
miejsce pod wiatraki. Tak¿e twierdze-
nie, ¿e tylko burmistrz Szczygie³, je¿eli
zostanie wybrany, zagwarantuje, ¿e w
tej sprawie bêdzie referendum, nie jest
oparte na faktach. Ju¿ wczeœniej bur-
mistrz stwierdzi³, ¿e wiatraków nie bê-
dzie. Je¿eli to stwierdzi³, to po co refe-
rendum. Wystarczy, ¿e dotrzyma tego
s³owa. Je¿eli nie dotrzyma tego, to czy
dotrzyma kolejnego? By zrozumieæ
sedno sprawy, zreasumujê j¹ krótko: nie
mo¿e byæ takiej sytuacji, ¿e cz³owieko-
wi sprzedaje siê dzia³kê i pozwala budo-
waæ, a za chwilê w pobli¿u chce mu siê

29 listopada 2010 r. w Trzebiatowie
odby³a siê pierwsza sesja Rady Powiatu
Gryfickiego IV kadencji. Nowo wybra-
ni radni z³o¿yli œlubowanie i wybrali
starostê. Zosta³ nim po raz trzeci g³osa-
mi 17 radnych Kazimierz Saæ. Jedna
osoba wstrzyma³a siê, a jedna by³a prze-
ciwna tej kandydaturze.

Równie¿ wicestarosta zosta³ ten

W Radzie Powiatu
po staremu

sam – Ireneusz Wojciechowicz. W no-
wym zarz¹dzie znaleŸli siê, tak jak po-
przednio, Józef Domañski i Stanis³aw
Wojsznis. Nowym cz³onkiem zosta³
Janusz £awruszko z Karnic, który
zaj¹³ miejsce Jacka Zdancewicza.
Przewodnicz¹c¹ Rady Powiatu zosta-
³a po raz kolejny Renata Teresa Korek
z Trzebiatowa.                               (r)

Przepraszam...
postawiæ wiatrak. Dziennikarz prote-
stuje, i s³usznie, ¿e komuœ blisko pod
oknem zrobili parking. To analogiczna
sytuacja, tylko w o wiele groŸniejszym
i bardziej monstrualnym wymiarze, bo
nie dotyczy jednego obywatela, ale ca-
³ej gminy. Iloœæ z³amanych przepisów w
tej sprawie mówi jednoznacznie o poj-
mowaniu prawa i demokracji. Otó¿ pra-
wo jest po to, by chroniæ i zabezpieczaæ
interesy pojedynczych obywateli. Je¿e-
li zgodzimy siê na to, by w imiê wy-
¿szych racji, jakkolwiek je rozumiemy,
³amaæ prawo chroni¹ce pojedynczego
obywatela, to prost¹ drog¹ wracamy do
komuny. Od jutra mo¿emu zacz¹æ orga-
nizowaæ referenda i wiece w sprawach
likwidowania trawników, zamykania
ulic, wyburzania budynków i wysiedla-
nia ludzi. Jak wiêkszoœæ siê zgodzi, to
zwyk³y obywatel nie bêdzie mia³ nic do
powiedzenia. Je¿eli zgodzimy siê na to,
to tylko kwesti¹ czasu bêdzie pytanie –
kto nastêpny.

Dlatego przepraszam, ¿e pojawi³a
siê w gazecie myœl, ¿e mo¿na wypro-
siæ gospodarza (mieszkañca) z jego
w³asnego domu (gminy), by ust¹pi³
miejsca komuœ obcemu, kto chce tu
robiæ wy³¹cznie interesy. Mo¿e je ro-
biæ, ale nie kosztem mieszkañców,
wiêc i autora listu, i to jest ca³a kon-
kluzja tej sprawy.

Kazimierz Rynkiewicz
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Wybory radnych
mamy za sob¹. Ju¿
wiadomo, kto zosta³
starost¹ i wstêpnie
mamy ju¿ pouk³ada-
ne rady miejskie
i gminne. Pozosta³y
do rozstrzygniêcia
wybory na burmi-
strzów Gryfic,
Trzebiatowa oraz
na wójta Brojc.

O ile w Trzebiatowie wybór
miêdzy obecnym burmistrzem S³a-
womirem Ruszkowskim a czar-
nym koniem tych wyborów Zdzi-
s³awem Matusiewiczem zapewne
nie sprawi mieszkañcom wiêkszej
trudnoœci, bo kandydaci s¹ jasno
okreœleni i wa¿enie w³asnych g³o-
sów chyba ju¿ siê odby³o, to w
Gryficach wielu mieszkañców ma
twardy orzech do zgryzienia. Chy-
ba du¿o ³atwiejszy by³by wybór
miêdzy Andrzejem Szczyg³em, a
którymkolwiek z pozosta³ych kan-
dydatów, którzy nie weszli do dru-
giej tury, ni¿ miêdzy obecnym bur-
mistrzem a Krzysztofem Koza-
kiem. Tamci byli, bez wzglêdu na
orientacje polityczne, postaciami
wyrazistymi. Krzysztof Kozak ju¿
tak wyrazisty nie jest, a o jego po-
gl¹dach politycznych te¿ niewiele
mo¿na powiedzieæ. To charaktery-
styczne dla by³ych cz³onków SKL-
u, do której to partii Kozak nale¿a³,
a której szefowa³ Artur Balazs,
mistrz uk³adów politycznych o
równie nieokreslonych pogl¹dach
politycznych, chyba ¿e za takie
uznamy chêæ utrzymywania siê we
wszelkich uk³adach i zawsze przy
w³adzy. To jednak ¿aden pogl¹d
polityczny. Obecnie K. Kozak star-
tuje z PO, co nie u³atwia rozpozna-
nia jego pogl¹dów, bo nie wiadomo
za bardzo, czym PO jest. A jak nie
wiadomo o co chodzi, to chodzi o
pieni¹dze i w³adzê.

Sytuacja burmistrza Andrzeja
Szczyg³a jest dla wyborców prost-
sza. Wiadomo, ¿e reprezentuje w
Gryficach uk³ad postkomunistycz-
ny, ma pogl¹dy lewicowe i wiado-
mo, co zrobi³, a czego nie zrobi³.

Sytuacja zrobi³a siê o tyle cie-
kawa, ¿e ten stary uk³ad pêk³ na
lewicê Chabowskiego, obecnie To-
karczyka, a dzisiaj zawêdrowali
oni do obozu Kozaka. Czy po-

Mieszkañcy przed trudnym wyborem,
ci¹gn¹ za sob¹ swoich wyborców?
Oka¿e siê po niedzieli. Wielu jed-
nak stanie przed dylematem, kogo
poprzeæ. Zapewne wielu wybor-
ców DroŸdziela i PiS pozostanie w
domach, uwa¿aj¹c, ¿e nie wybiera
siê - jak to ktoœ okreœli³ - miêdzy
d¿um¹ a choler¹, ale ci, którym
ci¹¿y obowi¹zek obywatelski,
spróbuj¹ rozwa¿yæ sytuacjê i jed-
nak dokonaæ wyboru. I dla nich
dedykujê ten tekst.

KRAJOBRAZ
PO BITWIE

Najpierw garœæ najnowszych
doniesieñ z wyborczego frontu.

26 listopada zawi¹za³a siê ko-
alicja wyborcza by³ych kandyda-
tów wokó³ Krzysztofa Kozaka.
Wydano deklaracjê (przytaczam te
dokumenty kronikarsko):

„26 listopada 2010 r. w Gryfi-
cach spotkali siê przedstawiciele
ro¿nych œrodowisk politycznych
Naszej Ma³ej Ojczyzny: Platfor-
my Obywatelskiej, Unii dla Przy-
sz³oœci, Gryfickiego Porozumie-
nia Samorz¹dowego, Lepszej
Przysz³oœci. Celem spotkania
by³o uzgodnienie zasad przysz³ej
wspó³pracy w Radzie Miejskiej w
Gryficach oraz wsparcie wspólne-
go kandydata na stanowisko Bur-
mistrza Gryfic.

Zebrani uznali, ¿e Gmina Gry-
fice zas³uguje na zmianê stylu
sprawowania w³adzy. Wed³ug
nich nowa formu³a gryfickiego sa-
morz¹du, powinna siê opieraæ
przede wszystkim na konsulta-
cjach z mieszkañcami i uzgodnie-
niach ró¿nych œrodowisk poli-
tycznych dla wspólnego dobra
Naszej Gminy.

Obecni na spotkaniu wyrazili
swoje poparcie dla kandydatury
Krzysztofa Kozaka w wyborach na
Burmistrza Gryfic, który jest gwa-
rantem zmian, rozwoju gospodar-
czego i pe³nego wykorzystania po-
tencja³u oraz mo¿liwoœci zarówno
miasta Gryfice jak i gryfickiej wsi.

Dokument jest otwarty dla
wszystkich osób, podzielaj¹cych
powy¿sze racje, którym przysz³oœæ
i dalszy rozwój Nasze Ma³ej Ojczy-
zny nie s¹ obojêtne.

Zebrani zaznaczyli równie¿, ¿e
nie zgadzaj¹ siê na wszelkie zmia-
ny, które bêd¹ skutkowa³y utrat¹
pracy zatrudnionych w urzêdach i
jednostkach podleg³ych gminie.

Dokument podpisali:
Zbigniew Chabowski - Unia dla

Przysz³oœci
Krzysztof Tokarczyk - Lepsza

Przysz³oœæ
Leszek DroŸdziel - Gryfickie

Porozumienie Samorz¹dowe
Krzysztof Kozak - Platforma

Obywatelska

Andrzej Szczygie³ uzyska³ po-
parcie PSL i radnego sejmiku Zyg-
munta Dziewgucia, co nie jest bez
znaczenia, bo uzyska³ on najwiêcej
g³osów w okrêgu. Co prawda PSL
jest w rz¹dzie w koalicji z PO, ale
w Gryficach trzeba odrzuciæ wszel-
kie odniesienia, bo tu panuj¹ zupe³-
nie inne regu³y. Czterech na
dwóch, to psychologicznie ju¿
wygl¹da na pora¿kê. Ale to nie by³
koniec. Jeszcze gorsza wiadomoœæ
czeka³a na Andrzeja Szczyg³a.

W miniony poniedzia³ek,
29.11.2010, koalicjanci Kozaka,
poszerzeni o Idziemy Razem, og³o-
sili „Deklaracjê utworzenia klubu
radnych posiadaj¹cego wiêkszoœæ
w Radzie Miejskiej w Gryficach -
„Razem dla Przysz³oœci”.

Napisali:
My ni¿ej wymienieni radni z

komitetów:
Idziemy Razem:
1. Malczewski Tomasz
2. Mazurek Jolanta
3. Smoleñska Beata
4. Rêkas Teresa

Platforma Obywatelska:
1. Kozak Krzysztof
2. £abêdzki Grzegorz
3. Przybysz Janusz

Lepsza Przysz³oœæ:
1. Kaczmarek Janusz
2. Tokarczyk Krzysztof

Unia dla Przysz³oœci:
1. Bezczyñska Danuta
2. Szydlarski Mieczys³aw

Deklarujemy chêæ wspó³pracy w
ramach jednego klubu, na rzecz
mieszkañców gminy Gryfice.
G³ównym celem jest zrealizowa-
nie programów wyborczych komi-
tetów, które wesz³y w sk³ad nasze-
go klubu. Klub „Razem dla Przy-
sz³oœci” popiera  Krzysztofa Koza-
ka w wyborach na stanowisko Bur-
mistrza Gryfic”.

To powa¿ny cios dla burmi-
strza, bo je¿eli wygra, nie bêdzie
ju¿ tak sielsko w radzie, jak by³o
przez wiele lat. Ba, mo¿e byæ wrêcz
Ÿle.

Osaczanie Szczyg³a przybra³o
rozmiary wrêcz monstrualne, gdy
pojawi³ siê komunikat, ¿e powo³a-
no „Komitet Honorowy Poparcia

Krzysztofa Kozaka w wyborach na
Burmistrza Gryfic”, z takimi oso-
bami (oprócz koalicjantów), jak
pose³ Oœwiêcimski, Artur £¹cki,
Kazimierz Saæ, a zaszczytu bycia w
nim dost¹pili nawet Beata Smoleñ-
ska p.o. dyrektor Powiatowego
Urzêdu Pracy, lekarz Andrzej Kra-
jewski (42 g³osy w wyborach!) i
Edward Pruski - komendant Po-
wiatowy Pañstwowej Stra¿y Po-
¿arnej.

Ca³oœæ okraszona œwie¿o wy-
branym na marsza³ka wojewódz-
twa Olgierdem Geblewiczem.
Jedyny problem wszystkich polega
na tym, ¿e decyduj¹ wyborcy, a ci
oddali w pierwszej turze o ponad
1500 wiêcej g³osów na obecnego
burmistrza, ni¿ na Krzysztofa Ko-
zaka. Czy te wszystkie zabiegi po-
zwol¹ zniwelowaæ tak wielk¹ ró¿-
nicê?

JAK TO SIÊ ROBI
Te wszystkie informacje wp³y-

nê³y na redakcyjn¹ skrzynkê ma-
ilow¹, a podpisa³ siê pod nimi
Pawe³ Szeterlak. Zaintrygowany
tym, kto to jest i w czyim imieniu
dzia³a, zadzwoni³em na chybi³ tra-
fi³ do starostwa, do Powiatowego
Centrum Marketingu i Rozwoju
Gospodarczego. Pan Tomasz Aniu-
ksztys stwierdzi³, ¿e taki w tym
wydziale nie pracuje, ale gdzieœ siê
po starostwie krêci. Jeszcze raz za-
dzwoni³em i poprosi³em sekretar-
kê, by po³¹czy³a mnie z panem
Szeterlakiem. Po³¹czy³a mnie z...
Powiatowym Centrum Marketin-
gu i Rozwoju Gospodarczego,
gdzie jednak pan Pawe³ Szeterlak
przebywa³. Po krótkiej rozmowie
okaza³ siê m³odym, 27-letnim
cz³owiekiem. Zapytany, powie-
dzia³, ¿e pracuje na pracach inter-
wencyjnych, a do wydzia³u zosta³
skierowany. Zwróci³em mu uwagê,
¿e skoro pracuje na pracach inter-
wencyjnych, to w godzinach pracy
powinien zajmowaæ siê prac¹ dla
mieszkañców, bo za to mu p³ac¹
podatnicy, a nie robieniem kampa-
nii wyborczej Krzysztofowi Koza-
kowi w publicznej instytucji.

Chwilê wczeœniej otrzyma³em
od niego taki oto komunikat:
Znajduj¹cy siê w Honorowym Ko-
mitecie Poparcia kandydata na
Burmistrza Gryfic Krzysztofa Ko-
zaka, Olgierd Geblewicz (Platfor-
ma Obywatelska) zosta³ nowym
Marsza³kiem Województwa Za-
chodniopomorskiego. Marsza³ek
Województwa to bardzo znacz¹ce
stanowisko, gdy¿ to w³aœnie od nie-
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ale wybieraæ trzeba
go w du¿ej mierze zale¿y jak przy-
dzielane s¹ dotacje z Unii Europej-
skiej i pieni¹dze z Sejmiku Woje-
wódzkiego. Zaanga¿owanie siê
Olgierda Geblewicza w kampaniê
wyborcz¹ Krzysztofa Kozaka, to
wyraŸny sygna³, ¿e jeœli mieszkañ-
cy Gryfic wybior¹ 5-go grudnia
w³aœnie tego kandydata, to Gryfice
bêd¹ w znacznym stopniu uczest-
niczyæ w podziale funduszy z Unii
Europejskiej i samorz¹du woje-
wództwa. Pawe³ Szeterlak

Na jeszcze wczeœniejsze zapy-
tanie o to, kogo reprezentuje rozsy-
³aj¹c maile, odpowiedzia³: „Sza-
nowny Panie Redaktorze informa-
cje wysy³am wy³¹cznie we w³a-
snym imieniu z upowa¿nienia
Krzysztofa Kozaka bo dzia³am w
jego sztabie wyborczym i wspie-
ram go w kampanii wyborczej.
Pozdrawiam Pawe³ Szeterlak”.

Wyrazi³em wprost temu m³ode-
mu cz³owiekowi ubolewanie, ¿e w
tak m³odym wieku jest ju¿ umy-
s³em skrumpowanym, wiêc kim
bêdzie, jak bêdzie starszy i by sobie
to przemyœla³. Nie wiem, co z tym
zrobi, ale to najprostszy spraw-

dzian, jaki w kilka minut mo¿na
przeprowadziæ, wiarygodnoœci
dzia³añ Krzysztofa Kozaka i stoj¹-
cego za nim Kazimierza Sacia. Te
ich has³a o trosce o mieszkañców,
rozwoju i takie tam, mo¿na – jak to
mówi¹ – o kant ty³ka rozbiæ. To s¹
twarde fakty, ocen¹ których powi-
nien zaj¹æ siê prokurator.

KORUMPOWANIE
I DEPRAWOWANIE
POD DACHEM
BASENU

Chyba niewiele pomylê siê, je-
¿eli przyrównam wizje rozwoju
Gryfic, roztaczane przez liderów
Idziemy Razem i PO do obrazu ba-
nanowych republik po³udniowo-
amerykañskich. Tam ju¿ stoj¹ hale
sportowe, baseny i parki rozrywki,
ale struktura spo³eczna, ekono-
miczna i dzia³ania w³adz przypo-
minaj¹ strukturê i dzia³ania sycy-
lijskiej mafii. Nie bez powodu
prof. Jadwiga Staniszkis ostrzega-
³a przed zagro¿eniem latynizacj¹
polskiej transformacji. Na powy¿-
szym przyk³adzie jak na d³oni wi-
daæ, jak ona postêpuje. Saæ i Kozak
i ich œwita nie maj¹ ¿adnych pogl¹-
dów politycznych, które by ograni-
cza³y ich niepohamowan¹ ¿¹dzê
w³adzy. Dlatego bez ¿enady mog¹
przelicytowywaæ siê z innymi naj-
g³upszymi pomys³ami. Obiecaj¹
ludziom wszystko, byleby w³adzê
zdobyæ. Dopiero co starosta Saæ
wbi³ szpadel w ziemiê pod budowê
hali sportowej, a ju¿ buduje baseny,
park rozrywki, park przemys³owy”.

Tu nie ma miejsca na spekula-
cje, wiêc zacytujê starostê: „budu-
jemy hale widowiskowo-sporto-
we, a w przysz³oœci wybudujemy
baseny, obwodnice wokó³ miast,
nadmorskie molo, port jachtowy,
itp. (…) Wspólnie chcemy te¿ zbu-
dowaæ park przemys³owy, jak te¿
park rozrywki, które stworz¹ wiele
nowych miejsce pracy”. („Strefa
Regi” nr 8 z listopada 2010). Pro-
szê zwróciæ uwagê na liczbê
mnog¹: hale, baseny, obwodnice.
No, niech znajdzie siê lepszy popu-
lista, który to przelicytuje! Niech
powie, ¿e zbuduje wiêcej hal, wiê-
cej basenów i obwodnic trzy razy
wiêcej od starosty Sacia. Przecie¿
gadanie nic nie kosztuje, a za czte-
ry lata poszuka siê takich frajerów,
jak Aniuksztys lub Szeterlak, któ-
rzy to opublikuj¹ i rozg³osz¹. Maj¹
przecie¿ do dyspozycji Wydzia³
Promocji i Marketingu. S¹ gazetki
bezp³atne, wiêc redaktorków we-

Ÿmie siê na listy wyborcze, nawet
jak karani, a co tam opinia publicz-
na, to przecie¿ my j¹ kszta³tujemy,
nasza dyrektor urzêdu pracy wyœle
kilku na prace interwencyjne np.
do ZDP, dyrektor oszukiwa³, ale
nasz, lub do DPS, póŸniej przerzu-
ci siê ich do wydzia³u promocji i
bêdzemy jechaæ z t¹ ciemn¹ mas¹.
Jak trzeba to posi³ki i ze Szczecina
œci¹gniemy, a i we wszystkich
szko³ach da siê gazetki za³o¿yæ, bo
wyborcy przecie¿ wci¹¿ dorastaj¹,
wiêc trzeba ich przygotowywaæ do
¿ycia w tej republice bananowej.

Jak daleko to zasz³o, pokazuje
przyk³ad Paw³a Szeterlaka. Cz³o-
wiek m³ody przecie¿, a ju¿ zdemo-
ralizowany, zdeprawowany. Prze-
ra¿aj¹ce jest to, ¿e za coœ normal-
nego uwa¿a, ¿e jest na pracach in-
terwencyjnych, a nie pracuje, nie
ma poczucia, ¿e w niew³aœciwy
sposób wykorzystuje pieni¹dze
ciê¿ko zarobione przez podatni-
ków. Nie ma hamulców, by wyko-
rzystywaæ instytucjê publiczn¹ do
prywatnych celów. ¯adna lampka
w g³owie mu siê nie zaœwieci, ¿ad-
nych dylematów moralnych, ¿e
robi coœ nie tak. Zapewne jest dum-
ny i podniecony, ¿e pracuje dla
wielkej sprawy wielkich autoryte-
tów politycznych. Czy to st¹d te
nauki i wzorce p³yn¹? Sk¹dœ prze-
cie¿ musz¹.

I jakie ju¿ zdeprawowane my-
œlenie o pañstwie: „jeœli mieszkañ-
cy Gryfic wybior¹ 5-go grudnia
w³aœnie tego kandydata, to Gryfice
bêd¹ w znacznym stopniu uczest-
niczyæ w podziale funduszy z Unii
Europejskiej i samorz¹du woje-
wództwa”. To nie wa¿ne, czy ktoœ
z³o¿y dobry projekt i jaka jest hie-
rarchia spo³ecznych potrzeb, ale
kto siedzi przy kasie i dzieli. Do
czego PO doprowadzi³o to m³ode
pokolenie. Do koryta. Chrum,
chrum.

I tego nie przykryj¹ najwiêksze
dachy hal sportowych i basenów.

KIEDY
DO GRYFIC
ZAWITA SZERYF

Pisa³em przed wyborami o
wykorzystywaniu publicznych
pieniêdzy do kampanii wyborczej
równie¿ na przyk³adzie „Strefy
Regi”, wydawanej przez starostwo
(„Panie prokuratorze - czy ju¿
mo¿na?). Nie wiedzia³em wów-
czas, ¿e za chwilê uka¿e siê kolejny
jej numer, ale by³em pewien, ¿e jak
ju¿, to uka¿e siê w³aœnie przed

wyborami i ¿e bêdzie zawieraæ te
wszystkie chwyty marketingowe,
które opisa³em. Nie pomyli³em siê,
bo jak siê uwa¿nie œledzi poczyna-
nia pewnych ludzi, to to siê sporo o
nich wie. Oczywiœcie kolejna kam-
pania wyborcza Krzysztofa Koza-
ka i Artura £¹ckiego pod egid¹ sta-
rosty Kazimierza Sacia, na koszt
podatników. Czy ktoœ zareagowa³
na to ewidentne przekraczanie
uprawnieñ – nie wiem, ale w Gry-
ficach pilnie potrzebny jest nieza-
le¿ny szeryf, który by tu trochê
posprz¹ta³. Mo¿e pose³ Oœwiêcim-
ski zaprosi³ na rekonesans ministra
sprawiedliwoœci pana Kwiatkow-
skiego? To by³ ¿art oczywiœcie.

WYBÓR MIÊDZY
BASENEM
A DEMOKRACJ¥

D³ugo rozwa¿a³em, co ja bym
zrobi³, gdybym mia³ dokonaæ wy-
boru miêdzy Andrzejem Szczy-
g³em, a Krzysztofem Kozakiem.
Prze³o¿y³em to na jêzyk wartoœci i
wysz³o mi, ¿e to wybór miêdzy
u³omn¹, ale demokracj¹, a base-
nem. Nie chcê przez to powiedzieæ,
¿e Andrzej Szczygie³ jest demo-
krat¹, bo nie jest, ale pozostaj¹c
burmistrzem zachowuje zró¿nico-
wany uk³ad w³adzy w Gryficach.
Jak o¿ywcze jest to dla polityki i
miasta pokaza³ wyœcig inwestycyj-
ny miêdzy nim a starost¹. Jeden
wybrukowa³ ulice, drugi – plac
Zwyciêstwa. Tylko dlatego, by
wygraæ wyœcig o w³adzê. Motorem
napêdowym tych inwestycji by³a
wiêc konkurencja. Je¿eli przegra, a
zwyciê¿y Kozak, ten motor stanie,
bo nie bêdzie siê z kim œcigaæ, a
zacznie siê dzielenie w³adz¹. Je¿e-
li wygra Kozak, to bêdzie oznacza-
³o monopol w³adzy i rozrost syste-
mu oligarchicznego. Po czterech
latach bardzo trudno ju¿ bêdzie ten
system naruszyæ. Mieszkañcy
maj¹ wiêc wybór, którego musz¹
dokonaæ – czego chc¹ i co jest dla
ich ¿ycia i miasta wa¿niejsze; cher-
lawa, ale demokracja, czy basen,
ale bez choæby namiastki wolno-
œci. Tu nie bêdzie litoœci. Kto stanie
na drodze, zostanie przejechany.

Warto przy tym pamiêtaæ, ¿e nie
id¹c na wybory, te¿ siê wybiera.
Oddaj¹c decyzjê komuœ innemu.
Nie myœ³a³em, ¿e te wybory bêd¹
tak trudne, ale sta³o siê. £atwy
wybór, to ¿aden wybór, to plebi-
scyt. Trudne wybory zmuszaj¹ do
myœlenia i odpowiedzialnoœci. A
tak chcia³oby siê ³atwo ¿yæ.

              Kazimierz Rynkiewicz
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W ci¹gu jednego miesi¹ca,
przy niewielkim deszczu, Rega po
raz kolejny zala³a alejkê przy b³o-
niach w parku miejskim.

Wynika to z brakoróbstwa i bra-
ku nadzoru prac wykonywanych
przy przebudowie jazu na rzece. Do

Kolejna powódŸ

wiosny podobne „powodzie” bêd¹
wielokrotne, a z wiosn¹ gmina bê-
dzie ponosiæ koszty remontu alejki.
Chyba ¿e wczeœniej wyst¹pi o od-
szkodowanie do wykonawcy, czyli
Wojewódzkiego Zarz¹du Meliora-
cji i Gospodarki Wodnej Oddzia³
Terenowy w Gryficach.                      M

Starosta Kazimierz Saæ na
dobre zamieszka³ w holu galerii
Hosso. W miniony pi¹tek „papie-
rowy Saæ” mówi³ nam, „ja g³osujê
na Krzysztofa Kozaka”.

Nic dziwnego, ¿e na niego g³o-
suje. Ale dla mnie ¿aden z nich au-
torytetem nie jest. Ktoœ pewnie po-
dobnie jak ja uwa¿a³, bo znowu „pa-
pierowego Sacia” poturbowa³. Ma-
kietê wiêc przeniesiono w g³¹b holu,
wywiercono w niej dziurkê, za³o¿o-
no pêtlê z ¿y³ki i umocowano na
belce. „Papierowy Saæ” niby stoi,
ale praktycznie wisi. Jeœli ktoœ zno-
wu odwa¿y siê go poturbowaæ, to
ju¿ na glebê nie padnie, ale wiêcej
ni¿ pewne – zawiœnie na ¿y³ce.
Mog³o by to byæ œmieszne, ale nie-
stety œmieszne jednak nie jest.    M

„Papierowy” Saæ znowu
w Hosso

Lider Unii Dla Przysz³oœci
za Kozakiem! A wyborcy?

W pi¹tek 26 listopada o godz.
18.30 obok budynku Gryfickiego
Domu Kultury stawi³ siê ca³y
sztab wyborczy KWW Unia Dla
Przysz³oœci ze swoim liderem Zbi-
gniewem Chabowskim.

Nie by³oby w tym nic dziwnego,
gdyby podobny „zlot” odby³ sie
przed pierwsz¹ tur¹ wyborów.  Oka-
za³o siê, ¿e przegrany lider Unii Dla
Przysz³oœci przyszed³ z ulotkami
kandydata na burmistrza Krzyszto-
fa Kozaka. Towarzystwo wesz³o na
plac Zwyciêstwa i agitowa³o za
wspomnian¹ kandydatur¹ serwuj¹c
cukierki.

Wieœæ powiatowo-gminna g³osi,
i¿ Zbigniew Chabowski, Leszek
DroŸdziel, Krzysztof Kozak, przy
udziale starosty Kazimierza Sacia,
zawarli porozumienie, polegaj¹ce
na tym, ¿e Krzysztof Kozak zosta-
nie burmistrzem, Zbigniew Cha-
bowski – pierwszym zastêpc¹, a Le-

szek DroŸdziel drugim zastêpc¹. I
tak, jeœli nasze spo³eczeñstwo pod¹-
¿y za wskazaniem Kazimierza Sacia
i potulnie wybierze na burmistrza
Krzysztofa Kozaka, to w stosunko-
wo ma³ej gminie bêdziemy mieli
trzech burmistrzów i jednego dyry-
genta czyli starostê Sacia.

W tym uk³adzie wiêcej ni¿ pew-
ne, ¿e w bliskiej przysz³oœci za-
braknie pieniêdzy nawet na pomoc
dla potrzebuj¹cych i na oœwiatê.
Trzech burmistrzów to jak kucha-
rek szeœæ. Ca³a nadzieja w zwolen-
nikach pana Chabowskiego i wiara
w to, ¿e nie dadz¹ siê omamiæ i
zag³osuj¹ na drugiego kandydata.
Po minach sztabowców nie by³o
widaæ radoœci z tego powodu, ¿e ich
lider poszed³ na uk³ad z Kazimie-
rzem Saciem.

Zreszt¹, co to za rozdawanie
sto³ków przed ostatecznym wyni-
kiem wyborów. A mo¿e w tym uk³a-
dzie druga tura ju¿ nie potrzebna?
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Redaktor naczelna czegoœ takiego, jak
„Donosy i Plotki”, zosta³a skreœlona z
listy kandydatów KW „Idziemy Razem”
przez Gminn¹ Komisjê Wyborcz¹
z powodu z³o¿enia nieprawdziwego
oœwiadczenia przy rejestracji
kandydatów na radnych
do Rady Miejskiej.

 Nie przeszkadza³o to w tym, by KW „Idziemy
Razem” powo³a³ j¹ na mê¿a zaufania w trakcie wybo-
rów! Funkcjê tê pe³ni³a m¹dra, rozs¹dna, pracowita –
z wiar¹ w bardzo dobr¹ przysz³oœæ swoj¹ i swojej ro-
dziny. Zastanawiam siê, czy emerytka, o której pisali-
œcie jakiœ czas temu, nadal sp³aca jej kredyt? Mo¿na do
tematu powróciæ. Jak widaæ nigdy za wiele, bo i tak
sp³ywa jak woda po kaczce. Normalnych ludzi dziwi,
¿e na liœcie „Idziemy Razem” móg³ znaleŸæ siê ktoœ taki,
ale ponoæ swoi ci¹gn¹ do swoich. Mimo wszystko dzi-
wiê siê, ¿e wydawa³oby siê powa¿ni ludzie znaleŸli siê
na tej liœcie w tym towarzystwie.                  Czytelnik

Dama (bez)
zaufania

W pierwszej turze wyborów
samorz¹dowych PO urz¹dzi³a „zadymê”
na ca³¹ Polskê, zg³aszaj¹c do
prokuratury i na policjê zawiadomienie
o tym, ¿e ktoœ podrzuci³ fa³szywe karty
do g³osowania i to na burmistrza.

 Karty by³y normalne, ale bez stempla i nosi³y
skreœlenia ró¿nych kandydatów na burmistrza. Sym-
patycy PO roznosili jednak plotkê, ¿e karty wskazy-
wa³y tylko jednego kandydata. Zadyma nie udana, ale
by³a na ca³¹ Polskê. I jakoœ nie widaæ sprostowañ.

Ciekawe, jak¹ zadymê wymyœl¹ w II turze wybo-
rów. ¯e wymyœl¹, to pewne jak w banku.              M

Zadyma PO
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Chwilê po podpisaniu porozu-
mienia, w którym przedstawiciele
gryfickich w³adz PSL zadeklarowa-
li pe³ne poparcie Polskiego Stron-
nictwa Ludowego w gminie Gryfice
dla kandydatury Andrzeja Szczyg³a
w wyborach na burmistrza Gryfic,
spotkaliœmy siê z p. Zygmuntem
Dziewguciem i S³awomirem Sido-
rem.

- Jesteœmy po podpisaniu poro-
zumienia i po I turze wyborów. Wia-
domo, ¿e ponownie dosta³ siê pan do
Sejmiku Województwa Zachodnio-
pomorskiego z najlepszym wyni-
kiem w tym regionie, z wynikiem
imponuj¹cym.

- Faktycznie mia³em bardzo
trudnych konkurentów, p. Eliza
Grabowska i p. £¹cki, którzy starto-
wali z PO, sama lista ich premiowa-
³a. Jestem bardzo zadowolony z
osi¹gniêtego wyniku. Chcia³bym
gor¹co i bardzo szczerze podziêko-
waæ wszystkim, którzy na mnie g³o-
sowali. Myœlê, ¿e to nie bêd¹ g³osy
stracone. To, ¿e ponownie dosta³em
siê do Sejmiku, jest wa¿ne. Ludzie
doceniaj¹ to, co robiê na co dzieñ i
staram siê wspomagaæ nie tylko
gminê Gryfice, ale i gminy oœcien-
ne. Chcê tutaj zasygnalizowaæ, ¿e te
cztery lata, które s¹ przed nami,
bêd¹ bardzo wa¿ne, z uwagi na to, ¿e
œrodki z Unii bêd¹ jeszcze p³ynê³y
do 2013 roku a¿ do nastêpnego roz-
dania. I wa¿ne jest, ¿eby mieæ swo-
ich przedstawicieli w Sejmiku, bo
wszystkie pieni¹dze id¹ przez Sej-
miki na rozwój regionalny.

- Dlaczego zdecydowa³ siê pan i
PSL zawarzeæ porozumienie z bur-
mistrzem Andrzejem Szczyg³em?.

- Ka¿dy z nas w swoim ¿yciu
musi dokonywaæ wyborów. Tak
samo i my, jako Polskie Stronnictwo
Ludowe, musieliœmy podj¹æ jak¹œ
decyzjê. Otrzymaliœmy propozycjê.
Uwa¿am, ¿e myœl¹c w kategoriach
przysz³oœci, rozwoju naszej gminy i
miasta, to s¹dzê, ¿e podobnie jak

PSL popar³o burmistrza A. Szczyg³a
my, tak i mieszkañcy dokonaj¹
s³usznego wyboru z korzyœci¹ dla
wszystkich. Jeœli popatrzymy na
wyniki wyborów w I turze wyborów,
to pan Andrzej Szczygie³ mia³ pra-
wie 36 proc. poparcia. Pozosta³e
wyniki „rozstrzeli³y siê” miêdzy
piêcioma kandydatami. Ktokolwiek
wygra w II turze wyborów, to i tak
nie wszyscy bêd¹ zadowoleni. Mie-
liœmy szeœciu kandydatów na burmi-
strzów i ka¿dy z nich mia³ swoich
zwolenników.

Dzisiaj wa¿ne jest, ¿ebyœmy
wykorzystali to, co niesie przy-
sz³oœæ: czas na rozwój naszego mia-
sta i gminy i tworzenie jak najlep-
szych warunków ¿ycia naszych
mieszkañców. Uwa¿am, ¿e z panem
Andrzejem Szczyg³em, który ma
doœwiadczenie, daje tê szansê. Na-
tomiast ka¿dy nowy, który móg³by
przyjœæ na to miejsce, to mo¿e byæ w
ten sposób, ¿e musi nauczyæ siê
wielu rzeczy, ¿eby zdobyæ wiedzê.
To nie jest tak, ¿e przychodzê na
stanowisko burmistrza i ju¿ jestem

do tego stanowiska przygotowany.
A w zwi¹zku z tym czas i okres na tê
asymilacjê, poznanie problemów
prawnych, problemów zarz¹dzania
ca³¹ administracj¹, bêdzie trwa³. A
dzisiaj na pewno szkoda jest czasu.
Uwzglêdniaj¹c fakt, ¿e teraz trzeba
szybko siêgaæ po pieni¹dze unijne,
to uwa¿am, ¿e najlepsze rozwi¹za-
nie dla miasta i gminy jest ponowny
wybór burmistrza. Dlatego te¿ po-
pieram jego kandydaturê – mówi³
Zygmunt Dziewguæ, radny Sejmiku
Województwa Zachodniopomor-
skiego.

Natomiast prezes Zarz¹du Miej-
sko-Gminnego PSL w Gryficach
S³awomir Sidor powiedzia³:

- Przed chwil¹ podpisaliœmy po-
rozumienie, którego myœl¹ prze-
wodni¹ jest œcis³a wspó³praca pro-
gramowa na rzecz rozwoju gminy
Gryfice w latach 2010 - 2014. To
bêdzie g³ówny, przewodni temat
przez cztery nadchodz¹ce lata. Jako
radny powiatu wyra¿am chêæ i wolê
pomagania gminie i miastu w zdo-

bywaniu pieniêdzy na rozwój. Jako
Zarz¹d Miejsko-Gminny PSL po-
pieramy kandydaturê Andrzeja
Szczyg³a na burmistrza Gryfic.
Uwa¿amy, ¿e z dwóch startuj¹cych
osób Andrzej Szczygie³ jest lep-
szym kandydatem.

Rozmawia³a M.J.

Doniesienie w g³oœniej na ca³y
kraj sprawie liczby kart nieostê-
plowanych w jednej z komisji wy-
borczych w Gryficach trafi³o ju¿
do Prokuratury Rejonowej w
Gryficach. O postêpowaniu w tej
sprawie Robert Erchardt, dzien-
nikarz radia PLUS, rozmawia³ z
szefem Prokuratory Rejonowej w
Gryficach Krzysztofem Mejn¹.

- Panie prokuratorze, w ponie-
dzia³ek 22 listopada, media lokalne
, wojewódzkie i krajowe poda³y in-
formacje o prawdopodobnym sfa³-
szowaniu wyborów w Gryficach. W
dniu wczorajszym Pañstwowa Ko-
misja Wyborcza poda³a ostateczne

Prokuratura wyjaœnia...
wyniki pierwszej tury wyborów. Co
w takim razie w tej sprawie?

-Istotnie, potwierdzam, ¿e takie
zawiadomienie do tutejszej proku-
ratury wp³ynê³o. Od razu, tego sa-
mego dnia, wszczêliœmy w tej spra-
wie œledztwo. Jest ono w toku. Nie
jest jeszcze zakoñczone. Wykony-
wane s¹ czynnoœci zmierzaj¹ce o
weryfikacji tego zawiadomienia. Na
obecn¹ chwilê mogê tylko tyle po-
wiedzieæ, ¿e dotychczasowe ustale-
nia jeszcze nie potwierdzaj¹, i¿ do-
sz³o do pope³nienia przestêpstwa.

- Jak rozumiem, to sytuacja tak
wygl¹da, ¿e nie musimy oczekiwaæ
dodatkowych sensacji. I podane

wyniki przez PKW s¹ prawid³owy-
mi wynikami.

- Nie mnie oceniaæ prawid³o-
woœæ dokonanych obliczeñ i stwier-
dzenia wa¿noœci wyborów. Na to
prokurator wp³ywu ¿adnego nie ma
i te¿ nie chce mieæ. Poniewa¿ my
zajmujemy siê jedynie weryfikacj¹
zawiadomienia o podejrzeniu po-
pe³nienia przestêpstwa z ustawy
kodeks karny dotycz¹cego zak³óce-
nia przebiegu wyborów. Powiadam:
do tej pory takich ustaleñ potwier-
dzaj¹cych to podejrzenie my nie
mamy. Wobec tego nie mogê po-
twierdziæ, ¿e dosz³o do pope³nienia
przestêpstwa.                              (r)
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Jest mi wstyd. Jest mi
wstyd za by³ego kolegê SLD
Zbigniewa Chabowskiego.
To, ¿e kolejny raz przegra³
wybory na stanowisko bur-
mistrza, to niewielka strata
dla ludzi, z którymi siê uto¿-
samiam. Wybory, jakie by nie
by³y, s¹ wyborami nas

wszystkich, którzy maj¹ ochotê
pójœæ do urn. Nasz¹ te¿ wolê prze-
grani powinni uszanowaæ bez dys-
kusji.

Dlatego, kiedy nasz wspólny
kolega z by³ego SLD zadzwoni³,
informuj¹c, ¿e po placu Zwyciêstwa
27 listopada kolega Zbyszek biega z
ca³ym swoim sztabem wyborczym i
rozdaje ulotki popieraj¹ce p. Koza-
ka, nie uwierzy³em. Pomyœla³em, ¿e
to jakiœ koszmarny ¿art.

Pojecha³em do Gryfic. Zobaczy-
³em ten koszmar i nawet rz...æ mi siê
nie chcia³o. Dziwiæ siê te¿ przesta-
³em, kiedy przypomnia³em sobie, ¿e
jeden zostawi³ za sob¹ zad³u¿ony
szpital, a drugi – zad³u¿onych ludzi.
Ludzi, których kolega Zbigniew
nabra³ na zakup dzia³ek budowla-
nych przy ul. Nowy Œwiat w Gryfi-
cach.

Ilu ludzi dziêki koledze wpad³o

W³adza najwa¿niejsza?
w tarapaty finansowe? Gdzieœ 103
rodziny. To ju¿ dziœ nieistotne. Lu-
dzie kredyty posp³acali, do dziœ nikt
im pieniêdzy nie zwróci³, ani te¿
innych dzia³ek nie przekaza³, ale
wszyscy pamiêtaj¹ o tamtym cwa-
niactwie.

Dzisiaj id¹ razem ku chwale i
nowej aureoli na g³owie, ramiê w
ramiê – pan Kozak i pan Chabowski
– towarzysz z SLD.

A jak to by³o jeszcze nie tak
dawno? Przypomnê, bo mo¿e towa-
rzysz zapomnia³, ¿e to on, a nikt inny
w pierwszej kadencji powiatowych
struktur dar³ przys³owiowe koty z
ówczesnym dyrektorem gryfickie-
go szpitala lek. Krzysztofem Koza-
kiem. Czy dzisiaj towarzysz z SLD
s¹dzi, ¿e pan Kozak o tamtych histo-
riach zapomnia³, ¿e teraz bêdzie
zgoda i wspólne budowanie Gryfic?

Towarzysz z SLD zapomnia³ o
tym, ¿e by³ starost¹ powiatu I kaden-
cji i ¿e sam z Zarz¹du Powiatu wy-
rzuci³ swojego kolegê Sacia? A dzi-
siaj s¹dzi, ¿e Saæ proponuj¹c mu
funkcjê I zastêpcy burmistrza
Krzysztofa Kozaka zapomnia³ o
tamtym wyrzuceniu?

Wolne ¿arty. To dziêki wyrzuce-
niu z Zarz¹du Powiatu nast¹pi³o

porozumienie miêdzy p. Kozakiem
i Saciem. Wte dy te¿ w zakopconym
gabinecie dyrektora szpitala, póŸ-
niej w innej sali, rozpoczê³y siê dys-
kusje, jak przej¹æ w³adzê w staro-
stwie. To na terenie szpitala rodzi³y
siê zrêby stowarzyszenia „Idziemy
razem”.

W 2002 Saæ w³adzê przej¹³,
choæ Krzysztof Kozak do Rady Po-
wiatu siê nie dosta³ (by³by wicesta-
rost¹). Spo³eczeñstwo ju¿ wtedy
w³aœciwie p. Kozaka oceni³o, ale
wtedy te¿ dziêki p. Kozakowi i ko-
ledze z SLD za³apa³o siê na intratne
sto³ki. Wszyscy z towarzystwa wza-
jemnej adoracji o nazwie „Idziemy
razem”.

Id¹ dalej. Dziœ jeszcze przed
druga tur¹ wyborów ustalili, ¿e bur-
mistrzem zostanie Krzysztof Ko-
zak, drugim burmistrzem Zbigniew
Chabowski, trzecim Leszek
Dro¿d¿el, przewodnicz¹cym Rady
Miasta Krzysztof Tokarczyk. Gdzie
w tym wszystkim miejsce dla nas –
wyborców?

Co jest? Czy¿by ju¿ bez naszego
udzia³u wszystkie urny wyborcze
zosta³y zapchane wype³nionymi
kartami do g³osowania?

Bo jak inaczej zrozumieæ ten

podzia³ czy przydzia³ stanowisk?
Jako kpiny z wyborców i demokra-
cji, jako kpiny z wyborców.  Za kogo
wy nas – SPO£ECZEÑSTWO –
uwa¿acie? Za stado bezwolnych ba-
ranów, którymi mo¿na manipulo-
waæ tak, jak siê chce? Mo¿na uznaæ
mnie za barana, bo g³osowa³em na...
ale wszystkich, to lekka przesada.

Muszê to napisaæ. 27 listopada
na placu Zwyciêstwa kolega z by³e-
go SLD sta³ siê pajacem na sznurku,
za który bêdzie poci¹ga³ Saæ. O któ-
rym, to kolega z przyjemnosci¹ opo-
wiada³, ¿e w jego akademiku i w
jego pokoju Saæ pomieszkiwa³ „na
waleta”. Teraz Saæ ³askawie koledze
pozwala za³apaæ siê „na waleta” w
Urzêdzie Miasta. T¹ propozycj¹
poni¿y³ siê Saæ, kolego Zbyszku.
Poni¿y³ i wiêcej ni¿ pewne, ¿e ryczy
ze œmiechu, kiedy opowiada o tobie,
bo ¿e w³adzy ¿adnej ci nie da, to wiê-
cej ni¿ pewne. Bêdziesz skaka³ tak,
jak ci pozwoli.

Wierzê w roztropnoœæ miesz-
kañców naszej gminy i wierzê w to,
¿e Kozak burmistrzem nie zostanie.
Jeœli zostanie, to mamy w najbli¿-
szym czasie zapaœæ finansów gminy
i nic poza tym. Gminy, w której bê-
dzie trzech burmistrzów nie nadaj¹-
cych siê do wspó³pracy na rzecz
gminy.

Kolega z by³ego SLD Jerzy W.
Dane do wiadomoœci redakcji.
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26 listopada o godz. 18.30 w
sali nr 102 Urzêdu Miejskiego w
Gryficach zebrali siê pi³karze i
kibice MKS „Sparta” by wys³u-
chaæ sprawozdania z prac Zarz¹-
du i Klubu.

Przyby³ych powita³ prezes W³o-
dzimierz Parol, który na przewodni-
cz¹cego zebrania zaproponowa³
Tomasza Malczewskiego. Propozy-
cjê przyjêto. W³odzimierz Parol
zauwa¿y³, i¿ uczestników zebrania
jest du¿o, ale przy tym przypomnia³,
¿e jest coœ takiego, jak sk³adki
cz³onkowskie. A tych cz³onkowie
nie p³ac¹. W zwi¹zku z tym, ci któ-

Wybory bez wyborców w MKS „Sparta”

rzy maj¹ nie uregulowane sk³adki, w
wyborach nowego Zarz¹du udzia³u
braæ nie mog¹. W spotkaniu uczest-
niczy³o oko³o 25 osób.

Sprawozdanie z prac zarz¹du,
przygotowane przez Komisjê Rewi-
zyjn¹, odczyta³ Tomasz Malczew-
ski. W zasadzie by³o to podanie do
informacji publicznej obrotu finan-
sami pozyskanymi z Urzêdu Miasta.
Sprawozdanie podpisane przez jed-
nego cz³onka Komisji, uznania ra-
czej nie zyska³o.

Wed³ug W³odzimierza Parola
MKS „Sparta” ma czyste konto.
Jeden z uczestników zebrania za-
uwa¿y³, ¿e „Sparta” ma jednak d³ug.

Wówczas prezes klubu
przypomnia³ sobie o
kredycie odnawialnym
w wysokoœci 15 tys. z³.
Kredyt w wysokoœci 10
tys. z³ mia³ zaci¹gn¹æ
poprzedni prezes, czyli
Tomasz Malczewski.
Suma ta przez cztery
lata nie zosta³a sp³acona
i procenty naros³y.

PóŸniej by³y dysku-
sje na temat praktycz-
nie nie istniej¹cej
„Sparty”,  bo nie ma kto
graæ. Zawodnicy odchodz¹ do in-
nych klubów, pieniêdzy nie ma.
Ca³e szczêœcie, ¿e w Klubie jest
jeszcze trener Ma³kowski, który
prowadzi (z powodzeniem ) tramp-
karzy i juniorów.

W koñcu ustalono, ¿e wybory
nowego zarz¹du odbêd¹ sie w II
turze, czyli 10 grudnia o godz. 18.30
w sali 102 Urzêdu Miejskiego.
Wczeœniej jednak swój powrót na
stanowisko prezesa zasygnalizowa³
Tomasz Malczewski. OdpowiedŸ
uczestników zebrania brzmia³a –
NIE. Tomasz Malczewski w trakcie
spotkania by³ ³askaw zauwa¿yæ, ¿e
to on pozyska³ pieni¹dze na budowê
trzech Orlików w gminie Gryfice.

Wydawa³o sie to tak nieprawdopo-
dobne, ¿e zapytaliœmy o Orliki w
Wydziale Planowania Przestrzen-
nego i Gospodarki Gminnej w Gry-
ficach. Projekty na trzy Orliki przy-
gotowa³ zespó³  ww. Wydzia³u, po-
dobnie mia³a siê sprawa z pozyska-
niem pieniêdzy. Tomasz Malczew-
ski jedyne co móg³ zrobiæ, to z³o¿yæ
swój podpis na gotowych dokumen-
tach, bo by³ zastêpc¹ burmistrza od-
powiedzialnym m.in. za rozwój
sportu w gminie Gryfice. Jak z zada-
nia siê wywi¹za³ - dowodzi najlepiej
sytuacja w MKS „Sparta”.

Dla Orlików jednak te¿ coœ zro-
bi³ – biega³ po nich w krótkich
spodenkach w dzieñ otwarcia. M



StrStrStrStrStr. 11. 11. 11. 11. 11INFORMACJE

W Galerii „Brama” 25 listopa-
da odby³ siê wernisa¿ wystawy fo-
tograficznej pt. „Foto prezenta-
cje”.

Licznie przyby³ych do Galerii
mi³oœników fotografowania powi-
ta³a dyrektor Gryfickiego Domu
Kultury Ró¿a Szuster, informuj¹c,
¿e wystawa zosta³a przygotowana
przez cz³onków Klubu Fotograficz-
nego dzia³aj¹cego od roku przy
GDK. Jest to, jak powiedzia³a, „naj-
m³odsze dziecko” domu kultury.
Przypomnia³a równie¿, ¿e w tym
roku mija dok³adnie piêæ lat od od-
dania do u¿ytku Muzeum i Galerii
„Brama”.

Foto Prezentacje

Fotogramy tematycznie s¹ ró¿-
ne, od zdjêæ przyrodniczych do por-
tretu. Du¿o prac wystawia Marta
Ciosek, prezes Klubu, Przemek
£ukomski, Robert Erchardt, Joanna
Pietruk, Piotr Dynarski i inni. Du¿e
wra¿enie robi zdjêcie pani Joanny
„Pejza¿ we mgle”. Z ca³a pewnoœci¹
ka¿dy uczestnik wernisa¿u ma inne
odczucia i co innego mo¿e mu sie
spodoba. Zachêcamy mieszkañców
Gryfic do odwiedzenia wystawy.
Warto zobaczyæ, co nasi m³odzi
twórcy robi¹ i co chc¹ nam zapre-
zentowaæ. Wstêp do Galerii „Bra-
ma” wolny. Wystawa prac potrwa do
koñca grudnia.                            M

Miejska Biblioteka Publiczna
zorganizowa³a kurs obs³ugi kom-
putera dla pocz¹tkuj¹cych, g³ów-
nie emerytów.

Dyrektor biblioteki Zofia Cza-
snowicz mia³a w¹tpliwoœci, czy se-
niorzy wyra¿¹ zainteresowanie
kursem. Dziœ ju¿ takich w¹tpliwo-
œci nie ma. Zainteresowanie jest

Emeryci te¿ chc¹ klikaæ

bardzo du¿e. W kursie uczestniczy
30 osób, a ju¿ s¹ nowi chêtni na
nastêpny. Zdaje siê, ¿e zajêcia w
Gminnym Centrum Informacji
bêd¹ trwa³y tak d³ugo, a¿ wszyscy
emeryci posi¹d¹ znajomoœæ obs³u-
gi komputera. Dziœ do dyspozycji
maj¹ 5 komputerów. Kurs prowa-
dzi Tadeusz ¯elaznowski.          M

Gryfice, listopad 2010 r.

SZANOWNI PAÑSTWO

Zbli¿a siê Bo¿e Narodzenie – najpiêkniejsze œwiêta w naszej polskiej tradycji.
Œwiêta Bo¿ego Narodzenia - to przede wszystkim niepowtarzalny, tchn¹cy

wspania³¹ atmosfer¹ czas wspólnych spotkañ, w gronie najbli¿szych. Kolejne
wspomnienie cichej, œwiêtej nocy.

W tm œwi¹tecznym okresie w naszych sercach budz¹ siê najpiêkniejsze myœli
mi³oœci, radoœci i dobroci.

Bo¿e Narodzenie – to czas pojednania, wzajemnej pomocy i ¿yczliwoœci.
Bieda, wysoki stopieñ bezrobocia i bezdomnoœci, samotnoœæ, ró¿norakie pro-

blemy finansowe, nieszczêœcia dnia codziennego sprawiaj¹, ¿e nie wszyscy miesz-
kañcy naszego regionu bêd¹ bo¿onarodzeniowe œwiêta spêdzaæ w uroczystej,
œwi¹tecznej atmosferze.

Pomó¿my wspólnie tym ludziom godnie spêdziæ okres œwi¹teczny.
To ju¿ siódmy raz – w imieniu organizatorów zwracam siê z apelem o wsparcie

akcji charytatywnej
„SERCE – PLUS – ŒWIÊTA”.
Akcja ta, wzorem lat ubieg³ych, pozwoli, aby w przedœwi¹tecznym tygodniu

wielodzietne rodziny z naszego terenu obdarowaæ œwi¹tecznymi paczkami ¿ywno-
œciowymi, a osobom samotnym spotkaæ siê na wspólnej wieczerzy wigilijnej.

Do akcji w³¹czaj¹ siê:
– Stowarzyszenie Inicjatyw Obywatelskich „Ziemia Gryficka”
– Oœrodek Pomocy Spo³ecznej w Gryficach
– Gminna Komisja Rozwi¹zywania Problemów Alkoholowych
– Parafialny Zespó³ „Caritas”
– pedagodzy i m³odzie¿ gryfickich szkó³
– 44 Gryficka Dru¿yna Harcerska „Ciche Cienie”
– Gryficki Dom Kultury
– gryfickie media
– ludzie dobrej woli.
W imieniu organizatorów zapraszam Pañstwa do w³¹czenia siê w t¹ szlachetn¹

zbiórkê. Liczy siê ka¿dy gest. Bêdziemy wdziêczni za przekazanie na ten cel pro-
duktów, które pozwol¹ na wykonanie œwi¹tecznych paczek.

Niechaj przynajmniej na krótko w potrzebuj¹cych gryfickich rodzinach zapa-
nuje radoœæ ¿ycia.

Z góry dziêkujê za okazane zrozumienie i pomoc.

Z wyrazami szacunku
Burmistrz Andrzej Szczygie³

AKCJA SERCE PLUS ŒWIÊTA
Organizatorzy Akcji informuj¹ o dy¿urach w dyskontach spo¿ywczych „Bie-

dronka”, „Netto”, przeprowadzanych przez pracowników socjalnych, harcerzy
oraz uczniów gryfickich szkó³, w dniach:

3 grudzieñ (pi¹tek) – godz. 15.00 – 19.00
4 grudzieñ (sobota) – godz. 10.00 – 16.00
10 grudzieñ (pi¹tek) – godz. 15.00 – 19.00
11 grudzieñ (sobota) – godz. 10.00 – 16.00
17 grudzieñ (pi¹tek) – godz. 15.00 – 19.00
18 grudzieñ (sobota) – godz. 10.00 – 16.00

Ponadto w godzinach urzêdowania Oœrodka Pomocy Spo³ecznej w Gryficach
od 7.00 do 15.00 w dniach od poniedzia³ku do pi¹tku w pokoju nr 8 przyjmowane
s¹ dary od ludzi dobrej woli.

Prosimy o dary serca w postaci trwa³ych artyku³ów ¿ywnoœciowych i chemicz-
nych, jak: m¹ka, cukier, makaron, olej, margaryna, kakao, herbata, kawa, ry¿, kasza,
konserwa miêsna, konserwa rybna, s³odycze, œrodki czystoœci.

BURMISTRZ
GRYFIC
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Poni¿ej przedstawiamy wypo-
wiedŸ kibiców MKS „Sparta”.
Chc¹ pozostaæ anonimowi, choæ
dla znawców problemu i tak bêd¹
rozpoznawalni, to szanujemy ich
anonimowoœæ.

– By³ pan na zebraniu spra-
wozdawczo-wyborczym MKS
„Sparta”. Jak pan ocenia to ze-
branie?

– Owszem by³em. Jako wierny
kibic „Sparty”, by³y dzia³acz, za³o-
¿yciel stowarzyszenia. Od pocz¹tku
zebranie by³o nieprzygotowane.
Sprawozdanie ma byæ nie tylko z
wykonania finansowego, ale z dzia-
³alnoœci. Powinno byæ wykazane,
jaka jest liczba zawodników, pi³ka-
rzy, juniorów, trampkarzy, jakie jest
wynagrodzenie trenerów. Podano
niekompletne dane odnoœnie zad³u-
¿enia „Sparty”. Zobowi¹zania
„Sparty” w stosunku do banku,
gdzie zaci¹gniêto kredyt – nie wiem
po co – te¿ siê liczy, jako zad³u¿e-
nie. Ten kredyt odnawialny zosta³
zaci¹gniêty w wysokoœci 10 tys. z³
przez pana Tomka Malczewskiego.
A w tej chwili jest ju¿ ponad 15 tys.
z³. To jest kredyt niesp³acany i ro-
œnie procent. Pytanie, do jakiej wy-
sokoœci on uroœnie – prawda?

– Sprawozdanie komisji rewi-
zyjnej (przew. Andrzej Paruch,
ale nieobecny, pracuje w Niem-
czech) jest podpisane przez jedne-
go cz³onka komisji.

– Nie wiem po co Malczewski
czyta³ to sprawozdanie, skoro by³
tam cz³onek komisji, który jako je-
dyny podpisa³ to sprawozdanie.
Mo¿na s¹dziæ, ¿e sprawozdanie nie

Kibice mówi¹ o Sparcie
opracowa³a komisja rewizyjna, tyl-
ko ktoœ tam opracowa³ (w kuluarach
mówiono, ¿e sprawozdanie napisa-
³a ksiêgowa) i dano do podpisu
cz³onkowi komisji. Zarz¹d poda³ siê
do dymisji i to ca³y. Zaproponowa-
liœmy, ¿eby temat przemyœleæ, przy-
gotowaæ nastêpne zebranie i ju¿
bêdzie tylko jeden punkt – wybory
nowych w³adz. To ma byæ 10 grud-
nia o 18.30 w tej samej sali.

Kogo tam wybior¹, trudno w tej
chwili wskazaæ. Uczestnicy ostat-
niego zebrania sami doszli do wnio-
sku, ¿e nie ma z obecnych na sali
kogo wybraæ na prezesa.

- Tak, ale oni podali, ¿e cz³on-
ków Stowarzyszenia MKS „Sparta”
jest 52., a na sali by³o 13.  - powie-
dzia³ inny kibic.

- My zostaliœmy skreœleni z
cz³onków Stowarzyszenia, bo nie
mieliœmy op³acanych sk³adek. Ale
ja chodzi³em do Malczewskiego,
jak by³ prezesem. Pyta³em komu
mam zap³aciæ sk³adki, to zawsze od-
powiada³, ¿e póŸniej, to na nastêp-
nym meczu itd. A¿ wreszcie wszy-
scy dostaliœmy zawiadomienie o
skreœleniu z listy cz³onków Stowa-
rzyszenia z uwagi na nieop³acone
sk³adki.

A przecie¿ to my zak³adaliœmy to
Stowarzyszenie. Ten cz³owiek
(wskazanie na kibica, stoj¹cego
obok nas), jego brat i ja p. R. Sz.
By³o nas wtedy mniej ni¿ 15 osób.
PóŸniej taki ktoœ w niekonwencjo-
nalny sposób za nasz¹ prace podziê-
kowa³. To ja rejestrowa³em w S¹-
dzie Stowarzyszenie, to ja opraco-
wa³em nasz statut. Chcia³em praco-
waæ w tej „Sparcie”, bo to jest moje

hobby, lubiê przebywaæ z m³o-
dzie¿¹, bo cz³owiek czuje siê m³od-
szy. No ale niestety, nie chcieli nas
tam widzieæ. Dziœ myœlê, ¿e oni nas
siê po prostu bali. Bali siê stanowi-
ska, ¿e ich wygryziemy, czy co? A po
co? Ja ju¿ mam swoje lata.

- Powiedz, jak to by³o, kiedy
by³eœ w komisji rewizyjnej i stara³eœ
siê sprawdziæ papiery.

- Sprawdza³em papiery, wykaza-
³em nieprawid³owoœci. By³em prze-
wodnicz¹cym komisji ju¿ za kaden-
cji Malczewskiego. Wykaza³em
nieprawid³owoœci, a znalaz³em spo-
ro tego. Nastêpnym razem nie dano
mi dokumentów finansowych do
kontroli, pomimo tego, ¿e prosi³em
raz i drugi i trzeci, pomimo tego, ¿e
napisa³em pismo, w którym wy-
szczególni³em, jakie dokumenty
potrzebujê. Te¿ nie dosta³em. Po-
dziêkowa³em uprzejmie i na tym
koniec. Nie chcia³em robiæ tam za-
mieszania.

A teraz na zebraniu, ktoœ tam z
sali przeb¹kiwa³, ¿e Malczewski na
prezesa. Ale wsta³ A.S. i powiedzia³:
panie Janku, zawodnicy ju¿ panu
powiedzieli, ¿e pana nie chc¹ i nie
widz¹ pana na tym stanowisku. A W.
Parol? Te¿ nie chce, choæ mo¿e by i
chcia³, ale gdzieœ na murze stadionu
napisali: „Parol odejdŸ”.

No nie potrafi¹ pracowaæ z m³o-
dzie¿¹. Oni siê zamknêli, jak ¿ó³w w
skorupie i nikogo nie dopuszczaj¹,
myœleli, ¿e sami wszystkiemu podo-
³aj¹. Ja po ostatnich wyborach jasno
Parolowi powiedzia³em: - W³adek,
z tym zarz¹dem daleko nie uje-
dziesz. To s¹ dobrzy ludzie do kie-
rowania, ale nie do pracy na rzecz
klubu.

- Ja na zebraniu (inny kibic)
myœla³em, ¿e Parolowi nikt nie po-
maga. W czasie przerwy dowiedzia-
³em siê, ¿e to sam Parol wszystkich
odsun¹³ od wspó³pracy. Sam chce
byæ sterem i ¿aglem i o wszystkim
decydowaæ.

A tu trzeba na zewn¹trz do ludzi
wyjœæ, anie zamykaæ siê w skorupie,
bo ja jestem wa¿ny goœæ. Bez ludzi,
ich pomocy, w pojedynkê nic siê nie
zrobi.

Za naszych czasów ka¿dy za-
wodnik mia³ po dwie pary dresów,
ale my trafialiœmy do ludzi. I dziœ

by³oby inaczej w „Sparcie”, gdyby
byli otwarci. My p³aciliœmy zawod-
nikom za udzia³ w treningach, ale
chodziliœmy wszêdzie, gdzie mo¿na
by³o otrzymaæ jakiœ grosz.

A teraz czekaj¹ na dotacje i nic
wiêcej. Sponsorów nie szukaj¹, bo
czasu nie maj¹.

My mieliœmy regulamin, zawod-
nicy go respektowali i nigdy nie
byliœmy tak nisko w tabeli, jak to jest
dzisiaj. Zaczynaliœmy z dotacj¹ 55
tys. z³, zakoñczyliœmy swoj¹ pracê
na 83 tys. z³. Ale zawsze mówiliœmy,
¿e pierwsza i najwa¿niejsza sprawa,
to uregulowane wszystkie nale¿no-
œci wobec zawodników i wobec tre-
nerów, nastêpnie transport itd. Ale
trzeba pracowaæ, na wyniki trzeba
pracowaæ, to i sponsorzy siê znajd¹.

Podam taki przyk³ad: producent
okien sam zaproponowa³ wymianê
wszystkich okien w pomieszcze-
niach. W zamian chcia³ tylko rekla-
mê, tj. baner zawieszony gdzieœ np.
na murze czy ogrodzeniu. On by³
cz³onkiem zarz¹du w Nowogardzie
i on dawa³ „forsê”, wystarczy³o
wskazaæ ch³opca, zawsze dawa³
wiêcej ni¿ chcieliœmy.

A ch³opcu kupowano buty czy
inne potrzebne rzeczy. Za Mal-
czewskiego chcia³ okna wstawiæ za
darmochê, bo co to by³o – reklamê
rozwiesiæ, czy nawet ze sob¹ na
mecze woziæ? Nic z tego nie wysz³o.
Lepiej by³o kredyt w banku zaci¹-
gn¹æ nie wiadomo na co i po co i do
dziœ go nie sp³acaæ.

Prawda jest taka, ¿e do nas za-
wodnicy przychodzili, a od nich
odchodz¹. Pracowaæ z ludŸmi nie
potrafi¹, z zawodnikami nie maj¹
wspólnych celów. Szkoda naszej
„Sparty”. Szkoda, a nowe pokolenia
zawodników rosn¹, np. syn pana
Karczewskiego, kiedyœ malutki,
mniejszy od pi³ki, za pi³k¹ po boisku
gania³. Dziœ ju¿ zawodnik. Co z tego,
skoro talent nie jest wykorzystany?

* * *
Z ca³ej tej rozmowy wynika jed-

no, ¿e obaj panowie: Malczewski i
Parol ze „Sparty” uczynili prywatny
folwark. Zawodników brak, a spra-
wozdania z prac i dyspozycji finan-
sowych pisze ksiêgowa. W kolej-
nym miejscu komisja rewizyjna jest
zbyteczna.                                   M

Korzystaj¹c z poprawy pogody milusiñscy z Przedszkola Nr 1 w Gry-
ficach wybrali siê na spacerek do centrum miasta. Cel spaceru? Fontanna
na placu Zwyciêstwa.

Spacerek



StrStrStrStrStr. 13. 13. 13. 13. 13OG£OSZENIA DROBNEgazeta gryficka 1.12.2010 r.

Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
(wp³ata na konto)

PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie
72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

Tucze. Dzia³ka pod zabudowê jed-
norodzinn¹, pow. 2700 m2, Media w
drodze. 1000 mb od jeziora Wo-
œwin. Cena 67 000 z³. tel. 600 265
547.

Radowo Ma³e. Nieruchomoœæ rolna
niezabudowana o ³¹cznej pow.
4,8769 ha, w tym 1,0969 ha z mo¿-
liwoœci¹ zabudowy jednrodzinnej
(1000 mb od j. G³êbokiego),1,9300
ha ³¹ki, 1,850 ha orna kl. IV. Dop³aty,
KRUS.Cena za ca³oœæ: 65 000 z³.tel.
600 265 57

Sprzedam dom wolno stoj¹cy w
£obzie  82 mkw., dzia³ka 342 mkw.
Dom do remontu. Cena do negocja-
cji. Tel. 91 397 4530, 607 444 135.

£obez okolice. Na wsi segment
domu do remontu 70 mkw., 3 poko-
je, kuchnia, ogródek, 42 tys. z³. Tel.
660 206 833.

Wieœ Zwierzynek k. Dobrej. Samo-
dzielna po³owa domu 65 mkw., 3 po-
koje, kuchnia, ³azienka, dzia³ka
1100 mkw.. 57 tys. z³. Tel. 501 307
666.

£obez ul. Bema 27. Lokal handlowy
o pow. 72 mkw. w budynku wolno-
stoj¹cym. Udzia³ w 1/2 w dzia³ce
630 mkw. Standard podstawowy.
Cena 100 000 z³. Tel. 600 265 547.

Elektr. maszynê do robienia trzon-
ków sprzedam Tel. 505 721 688

Kredens pokojowy, stary z Niemiec
sprzedam. Tel. 505 721 688

Pstr¹g, karp, ¿ywy i wêdzony. Smak
wyborny. Lesiêcin Tel. 503 177 347

Stare polskie radio Pionier U2 (dzia-
³aj¹ce) dla kolekcjonera sprzedam.
Zdjêcia na ¿yczenie. Tel. 501 894
828.

U¿ywany kontuar z p³yty meblowej
oraz profili i k¹towników do punktu
kasowego sprzedam. Tel. 501  894
828

Masz sposób na deszczowe wie-
czory? Ja mam. PrzyjdŸ w ka¿dy
czwartek w godz. 18 - 21, £obez ul.
Murarska 9a i zagraj w grê Cash-
flow!.  www.Icfe.pl

Otwarto sklep prozdrowotny
TOTU GAMA w £obzie, ul. Przed-
miejska 11. Oferujemy artyku³y
prozdrowotne, us³ugi œwiecenia i
konchowania uszu. Tel. 91
3974273.

Us³ugi foto video, tel. 502 743 646.

Dywanopranie. Tel. 604 373 143

Wideofilmowanie. Tel. 605 732
267.

Zlecê wykonanie orynnowiania na
terenie firmy. P³oty Tel. 91 38 51
336, 503 043 304

Profesjonalna pomoc w porz¹d-
kach domowych. Kontakt 517 217
326

Videofilmowanie, fotografia. Tel.
505 747 377

Zagin¹³ ma³y piesek shih-tzu, wabi
siê Fox, koloru bia³o-be¿owego.
Ktokolwiek widzia³ albo wie, gdzie
on jest, proszê o kontakt. Tel. 781
090 472. Dla znalazcy nagroda !

Kupiê antyki, militaria, ró¿ne staro-
cie. Tel. 501 126 109

T³umacz przysiêg³y j. francuskiego.
Ko³obrzeg. Tel. 094 3521058 , 694
667 941.

Rzuæ palenie – wystarczy 1 zabieg:
nerwice, depresje, alergie, nadwa-
ga. Gabinet Œwidwin, tel. 880 400
739.

Sprzedam mieszkanie w £obzie 3-
pokojowe, na I piêtrze, 62 mkw.,
tanie w utrzymaniu, okna pcv,
ogrzewanie gazowe. Tel. po godz.
17-tej 665 169 070.

Kupiê mieszkanie w £obzie. Tel. 511
298 600.

Sprzedam mieszkanie w Radowie
Ma³ym, 2 pok., parter. Tel. 91 397
8730.

W £obzie ul. G³owackiego sprze-
dam mieszkanie 3 pokoje, balkon, I
piêtro, 58 mkw.. Tel. 508 216 380.

Resko, sprzedam mieszkanie 93
mkw., dzia³ka 2200 mkw. 3 pokoje,
145 000 z³, 888 169 572.

Sadzonki orzech w³oski 3 letnie
sprzedam 10 szt.  Tel.505 721 688

Sprzedam tuczniki tel. 504 209 551,
91 395 1994

Sprzedam traktor nr 30 gm. £obez.
Tel. 783 233 685

Sprzedam mieszkanie w P³otach,
68 mkw., 2206 z³/mkw., 3 pokoje, II
piêtro, blok ocieplony, okna PCV.
Tel. 609 577 564

Dzia³ka, Nowogard, wyjazd na Star-
gard, rolna z przeznaczeniem na
budownictwo szeregowe i jednoro-
dzinne wg planu zagospodarowa-
nia terenu. Pow. 26 831 mkw.,  w
ca³oœci 20 PLN  mkw., po podziale
45 PLN  mkw. Tel. 660-424-989

Nowogard, kompleks 2 dzia³ek o
³¹cznej powierzchni 5864 mkw. i
5904 mkw., przez. przemys³ i us³ugi,
inwestycyjna, 1 ogrodzona, droga
asfaltowa, centrum miasta, 800 m
od g³ównego skrzy¿owania, 35 PLN
netto mkw. Tel. 660 424 989, 91 432
6122

Poszukujemy przedstawicieli do
pracy w firmie po¿yczkowej w Re-
sku i okolice. Tel. 662 167 078

Toyota Picnic, rok prod. 99, 2.0,
benzyna + gaz. Tel. 501 894 828.

£obez. Sprzedam opony 13 zimowe
z felgami. Tel. 669 673 939.

Sprzedam CITROEN C5 rok prod.
2001, Diesel, stan idealny. Cena
14.300 z³. Tel. 607 578 874Z³ocieniec ul. Sikorskiego 1a, lokal

o pow. 60m2, parter nowej kamieni-
cy w œcis³ym centrum do wynajêcia
od lutego. Cena do uzgodnienia,
kontakt: 509588042

Drawsko Pom. ul. Poznañska 15,
sprzedam 1/2 domu, parter o po-
wierzchni 90 mkw. wraz z gara¿em
i ogrodem. Tel. 791 443 917.

Szukam mieszkania do wynajêcia w
Drawsku Pom. Tel. 665 448 894

Poszukujê mieszkania do wynajê-
cia w Drawsku Pomorskim lub oko-
licach, Tel. 605036564

Drawsko Pom. Sprzedam lub wy-
najmê mieszkanie dwupoziomowe
na parterze o pow. 71 mkw. na
mieszkanie lub dzia³alnoœæ - biuro,
ul. Chrobrego 1A/ m 1. Gara¿. Tel.
94 363 40 69 w godz. 9.00-18.00.

GARA¯E, WIATY BLASZANE,
MONTA¯ - DOWÓZ GRATIS.
TEL. 598 334 536, 605 286
058, 661 953 331. PRODU-
CENT GO-STAL PRZECHLE-
WO.  U nas najtaniej.

Wesele z klas¹ to tylko z zespo³em
muzycznym KONTENT. Rabat na
2011r. Zadzwoñ 604 221 339.

Kupiê stare motocykle, motorowery,
rowery, samochody. Tel. 501 126
109

Z³ocieniec. Korepetycje jêzyk pol-
ski, angielski. Przygotowanie do
matury. Tanio. Tel. 663 563 778

MOTORYZACJA

NAUKA
Powiat drawski

PRACA

Powiat ³obeski

INNE

Powiat ³obeski

NIERUCHOMOŒCI
Powiat ³obeski Powiat ³obeski

US£UGI MIESZKANIA

Powiat ³obeski

Powiat gryficki

Region Powiat gryficki

Powiat drawski

Powiat œwidwiñski

ROLNICTWO

Powiat ³obeski

Powiat drawski

Region

Region

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez, ul. Warcis³a-
wa 2 (Os. Ksi¹¿¹t Pomorskich).
Tel. 091 397 59 24, 505 972 167.

GARA¯E BLASZANE OCYN-
KOWANE – PRODUCENT. Tel.
059 8334312, 798 710 329, 698
230 205. F.T. Wróbel Przechle-
wo. www.blaszanygaraz.pl

WÊGIEL BRUNATNY Z BOGATY-
NI - KÊSY I ORZECH. Mo¿liwy
transport. Nowy sk³ad opa³u Resko
ul. Browarna. Tel. 792 800 843.
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Od 2002 roku, dnia  25 listopa-
da obchodzony jest Œwiatowy
Dzieñ  Pluszowego Misia, œwiêto
ustalone  w  100 rocznicê powsta-
nia najpopularniejszej dzieciêcej
maskotki. W tym dniu oko³o 25
pluszowych misiów opuœci³o po-
koje swoich milusiñskich, by tra-
fiæ do Miejskiej Biblioteki Pu-
blicznej w Gryficach i uczestni-
czyæ w misiowej imprezie.

W czytelni  dla dzieci od kilku lat
zamieszkuje wielki miœ, który ocze-
kiwa³ na goœci a byli nimi uczniowie
kl. I  B ze SP nr 4 w Gryficach  oraz
pani Iwona Nowak. Na pocz¹tku
spotkania dzieci prezentowa³y  w
rytm znanej piosenki „Jad¹ , jad¹
misie...”, swoich ulubieñców i po-
wierników najskrytszych tajemnic,
by³y one du¿e i ma³e, ¿ó³te i br¹zo-
we, puszyste i milutkie. W nagrodê
za tak piêkny pokaz klasa otrzyma³a
2 bajki do klasowej biblioteczki. W
ramach OK „ Ca³a Polska czyta

Teatrzykowe poranki z akto-
rami Teatrzyku ART. RE z Kra-
kowa to niesamowita przyjem-
noœæ dla przedszkolaków i
uczniów klas I-III  Szko³y Podsta-
wowej w Brojcach.

W ramach kampanii Ca³a Polska
Czyta Dzieciom koordynator akcji
p. Ma³gorzata Koz³owska organizu-
je spotkania z aktorami z Krakowa.
Tym razem, jak zawsze z humorem
i mora³em zosta³a opowiedziana
dzieciom historia zaczarowanego
m³ynka. Spektakl oparty na podsta-
wie legendy estoñskiej. Pewnego
dnia ubogi rybak dostaje od tajem-
niczego przybysza m³ynek. Okazu-
je siê, ¿e prezent nie jest zwyczaj-
ny… Historia uczy, ¿e w ¿yciu warto
byæ dobrym i dzieliæ siê z innymi
nawet wtedy, gdy niewiele siê posia-
da. Uczciwa i ciê¿ka praca zawsze
jest wynagradzana a chytroœæ, sk¹p-
stwo i lenistwo zazwyczaj gubi.

MISIAKI, PLUSZAKI
W BIBLIOTECE

dzieciom”  mama Jakuba pani Ma-
rzena Pinczewska  przeczyta³a baj-
kê pt. „Z³otow³osa i trzy niedŸwiad-
ki”, która bardzo siê podoba³a.  Kie-
dy pluszaki u³o¿ono do snu , dzieci
pozna³y historiê misia o imieniu
Teddy oraz wziê³y udzia³ we wspól-
nej zabawie. W grupach wykonano
portrety misiów, uk³adano puzzle z
wizerunkiem  znanych  ksi¹¿kowych
i filmowych pluszaków, pito zdrowy
kubusiowy soczek , wylizywano z
talerzyków miodzik, naœladowano
chodzenie niedŸwiedzia itp. Dla
goœci zosta³a przygotowana wysta-
wa ksi¹¿ek ,  których g³ównymi bo-
haterami s¹ misie. Wszyscy posilali
siê maœlanymi misiowymi ciastecz-
kami. Na zakoñczenie goœcie otrzy-
mali od bibliotekarek imienne za-
proszenia do odwiedzania Oddzia³u
dla Dzieci. Pierwszaki podziêkowa-
³y  pozostawiaj¹c swoje prace pla-
styczne, które zostan¹ wyekspono-
wane w holu biblioteki.    A. Burda

„Zaczarowany m³ynek”
- spotkanie z aktorami
z teatru ART.RE z Krakowa

Barwny i interaktywny spektakl z
piêknymi strojami i scenografi¹ ory-
ginaln¹ muzyk¹ zachwyci³ niejed-
nego widza. Dzieci bawi³y siê œwiet-
nie, entuzjastycznie reagowa³y w
kluczowych momentach przedsta-
wienia, mia³y tak¿e okazjê uczestni-
czyæ w przedstawieniu, gdy¿ akto-
rzy  wpletli elementy zabawy z
dzieæmi. Miejmy nadzieje, ¿e prócz
dobrej zabawy maluchy wynios³y
coœ jeszcze z dzisiejszego spotka-
nia, ¿e w swym doros³ym ¿yciu po-
st¹pi¹ tak samo jak w obejrzanym
przedstawieniu… bo czym skorup-
ka za m³odu…

Edukacja teatralna pozwala
rozwijaæ horyzonty, kszta³tuje
wra¿liwoœæ na kulturê, sztukê i
œwiat. Spektakl nie zawiera agresji,
przemocy a uczy jak postêpowaæ.
Mora³ zawsze uœwiadamia
uczniom, ¿e warto godnie i uczci-
wie postêpowaæ.

 Justyna Woœko – Kawka

Stare, polskie przys³owie
mówi: „Na Œwiêtego Andrzeja
b³yska pannom nadzieja”.  23 li-
stopada 2010 roku w Szkole Pod-
stawowej w Brojcach odby³y siê
Andrzejki dla zuchów i harcerzy.
Czuæ by³o zapach wosku, widaæ
by³o dr¿¹ce p³omyki œwiec i dziw-
ne cienie na œcianach…

Wiele zuchów obawia³o siê, ze
wró¿by mog¹ byæ nie zbyt pomyœl-
ne.. Dziêki wró¿bom dowiedzieli
siê równie¿, ze w przysz³oœci bê-
dziemy mieli du¿o lekarzy, na-
uczycielek masa¿ystek, polity-

Zuchy i harcerze wró¿¹ sobie przysz³oœæ
ków. Podczas zabawy œmiechu
by³o co niemiara.  Niezwyk³a by³a
te¿ zabawa andrzejkowa, któr¹
prowadzi³ pan Damian Piwowa-
rek. Andrzejki przygotowa³a druh-
na Joanna Zarzycka  opiekun gro-
mady „Têczowe zuchy”. Wsparcia
druhnej udzieli³y druhna Ola Cie-
sielczyk  i druhna Marlena Pie-
trzak.  „Têczowe zuchy” zaprosi³y
do wspólnej zabawy zuchów z filii
w Dargos³awiu z druhn¹ p. Kamil¹
Zadro¿n¹  - Kuczkowsk¹ i harce-
rzy z klasy IV z druhem ks. Rado-
s³awem Urbanem.

JUSTYNA WOŒKO-KAWKA



StrStrStrStrStr. 15. 15. 15. 15. 15LISTY - OPINIE - POLEMIKIgazeta gryficka 1.12.2010 r.

22.11.2010 r.
Godz.13:59 Gryfice ul. Nie-

chorska – wypadek samochodowy.
Zderzenie dwóch  pojazdów oso-
bowych. Trzy osoby zosta³y po-
szkodowane – zabrane do gryfic-
kiego szpitala. W dzia³aniach bra-
³y udzia³ 3 zastêpy z JRG PSP Gry-
fice.

Godz.14:37 Trzebiatów ul. Pod-
miejska – po¿ar sadzy w kominie. W
dzia³aniach bra³y udzia³ 2 zastêpy z
OSP Trzebiatów .

Godz. 16:40 Rewal ul. Parkowa
- zastêp z OSP Niechorze wypom-
powywa³ wodê z  zalanej ulicy.

Godz. 17:33  Lisowo -  wypadek
samochodowy,  w którym poszko-
dowane  zosta³y dwie  osoby. W
dzia³aniach udzia³ bra³ zastêp z  JRG
PSP Gryfice oraz  OSP P³oty.

Godz. 16:40 Rewal ul. Parkowa
- zastêp OSP Niechorze kolejny raz
wypompowywa³ wodê z  zalanej
ulicy.

26.11.2010 r.
Godz. 06.42 Brodniki – samo-

chód dachowa³ w rowie. Œliska na-
wierzchnia. Bez poszkodowanych.

W dzia³aniach bra³ udzia³ zastêp z
JRG PSP Gryfice.

Godz.11:27 Brojce ul. D³uga –
po¿ar sadzy w kominie. W dzia³a-
niach bra³y udzia³ zastêpy z JRG
PSP Gryfice  i OSP Brojce.

Godz.17:03 Gryfice ul. Akacjo-
wa – pomoc dla Pog. Ratunkowego.
W dzia³aniach bra³ udzia³ zastêp z
JRG PSP Gryfice.

Godz.17:04 Mrze¿yno ul. Toro-
wa – po¿ar œmieci. W dzia³aniach
bra³ udzia³ zastêp z OSP Mrze¿yno.

Godz.18:04 Gryfice ul. Szewska
– zalana piwnica. W dzia³aniach bra³
udzia³ zastêp z JRG PSP Gryfice.

Godz. 21:39Trzebiatów ul.Mo-
stowa – w  mieszkaniu  w budynku
wielorodzinnym zas³ab³y cztery
osoby, w tym dwoje dzieci .Osoby te
zosta³y zabrane przez pogotowie ra-
tunkowe  do gryfickiego szpitala.  W
dzia³aniach bra³y udzia³ 2 zastêpy z
OSP Trzebiatów.

28.11.2010r.
Godz. 15:55 P³oty ul. Dworco-

wa – samochód osobowy uderzy³ w
drzewo. Osób poszkodowanych nie
by³o, kierowca zbieg³ z miejsca zda-
rzenia. W dzia³aniach udzia³ bra³
zastêp OSP P³oty.

Szanowni Pañstwo!
W zwi¹zku z drug¹ tur¹

wyborów na Burmistrza Gry-
fic zwracam siê z proœb¹ o za-
g³osowanie na pana Krzysz-

tofa Kozaka. Proœbê swoj¹ moty-
wuje tym, i¿ dotychczasowy Bur-
mistrz Gryfic pan Andrzej Szczy-
gie³ w czasie swojej 16 letniej ka-
dencji nic szczególnego dla naszej
gminy nie zrobi³.   Aby przybli¿yæ
pañstwu moja osobê pragnê nad-
mieniæ, ¿e w Gryficach mieszkam
od czerwca 1946 roku, a do Gryfic
przyjecha³em jako 10 letni ch³opiec
z rodzicami. Od tego te¿ czasu by-
³em zwi¹zany z gryfickim sportem,
a w szczególnoœci z pi³k¹ no¿n¹, od
której zaczyna³o wielu moich ró-
wieœników. Nie bêdê opisywa³ ca-
³ej historii sportu gryfickiego,
lecz skupiê siê na najwiêkszych
sukcesach moich jako zawodnika,
a nastêpnie jako trenera. W pi³ce
no¿nej jako trener osi¹gn¹³em
sukces awansuj¹c w Pucharze
Polski do szczebla centralnego, a
nastêpnie w roku 1965 awansowa-
liœmy do III ligi. W tym równie¿
czasie zajmowa³em siê trenowa-
niem gryfickich bokserów, biath-
lonistów i strzelców. W boksie
jako trener doprowadzi³em swoje-
go wychowanka Klausa Fingera
(waga ciê¿ka) do medalu Mi-
strzostw Polski, a nastêpnie do ka-
dry narodowej. W latach 70-tych i
80-tych miasto i powiat Gryficki
s³ynne by³y w kraju i za granic¹ z
letnich sportów obronnych (letni
biathlon). Dziewiêciokrotnie zdo-
bywaliœmy Mistrzostwo Polski
(Ostrów Wlk. dwukrotnie, Z³otów,
Choszczno, Kielce, Rzeszów, Olsz-
tyn, Warszawa, Gryfice). W latach
90-tych w kadrze Polski strzelali
tacy zawodnicy (rodowici gryficza-
nie) jak: Aleksandra ¯ó³kiewicz,
Magdalena Luterek, Marcin Ewer-
towski i Tomasz Hoderny. Wcze-
œniej kadrowiczem by³ równie¿
Waldemar Grudziñski. W latach 80-
tych na miêdzynarodowych zawo-
dach strzeleckich w Rostocku
(NRD) Maria Cybulska oraz El¿-
bieta Trojanowska zdoby³y klasy
mistrzowskie w konkurencji pisto-
letu sportowego 30+30 strza³ów.
Polska zawsze by³a zaliczana do
œwiatowej czo³ówki w strzelectwie
sportowym. Sport uprawia³a ca³a
moja rodzina: ¿ona, córka, syn oraz
wnukowie. Córka by³a przez trzy
lata najlepsz¹ zawodniczka kraju w
letnim biathlonie, natomiast
wnuczka Martyna Torcha³a zdoby-

³a I miejsce w kategorii kadetek w
koszykówce (Tczew) oraz w kate-
gorii juniorek (Ostrów Wlk.) i zo-
sta³a powo³ana do m³odzie¿owej
kadry Polski. Gryfice w tych latach
osi¹ga³y sukcesy w tenisie sto³o-
wym prowadzonym przez Mieczy-
s³awa Grzesiaka, posiadaliœmy ko-
larzy w kadrze narodowej: Józef
Ko³opaj³o, S³awomir Krawczyk,
Jan i Pawe³ Zugajowie. Siatkarze
nasi brali udzia³ w rozgrywkach II
ligi pañstwowej, natomiast w roz-
grywkach ligi miêdzywojewódz-
kiej mieliœmy mêski zespó³ koszy-
karzy.

Niestety sport wyczynowy, a
przy tym i masowy zagin¹³ w czasie
burmistrzowania Pana Andrzeja
Szczyg³a, który w rozmowie ze mn¹
stwierdzi³, ¿e wyczyn sportowy
jego nie interesuje. Klub ,,Baszta”
otrzymywa³ pomoc finansow¹ z
G³ównego Komitetu Kultury Fi-
zycznej i Turystyki, Polskiego
Zwi¹zku Strzelectwa Sportowego i
Zarz¹du G³ównego LOK w Warsza-
wie, Wojewódzkiego Komitetu
Kultury Fizycznej i Turystyki, ZW
LOK, Wojewódzkiego Zrzeszenia
LZS w Szczecinie, Urzêdu Miasta i
Gminy, Cukrowni, Rejonu Dróg
Publicznych, Spó³dzielni Mleczar-
skiej, Narodowego Banku Polskie-
go, Banku Spó³dzielczego, PBRol
w Gryficach, Rolniczej Spó³dzielni
Produkcyjnej w Baszewicach,
POHZ w Cerkwicy oraz wielu in-
nych zak³adaów pracy. W okresie
wieloletniej mojej pracy w sporcie
gryfickim otrzyma³em wiele odzna-
czeñ pañstwowych, organizacyj-
nych, oraz sportowych. Otrzyma-
³em miêdzy innymi Z³ot¹ Odznakê
,,zas³u¿ony Dzia³acz Kultury fi-
zycznej” jako pierwszy w powiecie
gryfickim. Najprzyjemniejsz¹ moj¹
nagrod¹, któr¹ otrzyma³em z GKK-
FitT by³ dwutygodniowy wyjazd na
Igrzyska Olimpijskie w Moskwie.
A  teraz przejdê do sedna sprawy tj.
budowy krytego basenu p³ywackie-
go w Gryficach, w drugiej po³owie
lat 90-tych wraz z panem Januszem
Przybyszem jako spo³eczni dzia³a-
cze sportowi dzia³aj¹cy przy Urzê-
dzie Gminy Gryfice udaliœmy siê do
Warszawy (G³ówny Komitet Kultu-
ry Fizycznej i Turystyki) w celu
uzyskania wsparcia finansowego
na budowê w/w obiektu sportowe-
go. Pomoc tak¹ wed³ug zapewnieñ
Dyrektora do spraw inwestycji
sportowych pana Zbigniewa Pacel-
ta mieliœmy otrzymaæ. Po przyjeŸ-
dzie z Warszawy uczestniczyliœmy

w sesji Rady Miejskiej w Gryficach
z udzia³em Burmistrza pana An-
drzeja Szczyg³a. Po zreferowaniu
sprawy zabra³ g³os pan Burmistrz,
który powiedzia³, ¿e w chwili obec-
nej w/w obiekt nie mo¿e powstaæ z
uwagi na du¿e koszty koñcz¹cej siê
budowy oczyszczalni. Miêdzy in-
nymi pan Szczygie³ obieca³, ¿e bu-
dow¹ basenu zajmiemy siê za 2 - 3
lata. Po up³ywie tego czasu zwróci-
liœmy siê ponownie do pana Burmi-
strza Andrzeja Szczyg³a w omawia-
nej sprawie, lecz otrzymaliœmy od-
powiedŸ negatywn¹. Wiêcej próœb
nie ponawialiœmy. Przed poprzedni-
mi wyborami pan Szczygie³ na spo-
tkaniach z wyborcami obieca³ Gry-
ficznom budowê basenu przy Szko-
le Podstawowej nr 4, lecz równie¿
swojej obietnicy przedwyborczej
nie dotrzyma³.

Szanowni Pañstwo!
Po og³oszeniu w gryfickiej pra-

sie informacji o budowie basenu
przez pana Starostê Kazimierza
Sacia oraz kandydata na burmistrza
pana Krzysztofa Kozaka, uda³em
siê do Starostwa w celu zaoferowa-

nia swojej pomocy z Ministerstwa
Sportu i Turystyki w Warszawie. Co
do budowy krytego basenu p³ywac-
kiego w Gryficach nie muszê pañ-
stwa przekonywaæ. Szpital woje-
wódzki w wydzia³ami rehabilitacji,
dzieci i m³odzie¿ szkó³ gryfickich,
osoby starsze oraz mieszkañcy s¹-
siednich gmin oczekuj¹ takiego
obiektu w Gryficach. Nadmieniam,
¿e kandydat na Burmistrza pan
Krzysztof Kozak (PO) posiada
wiêksze mo¿liwoœci pozyskania
œrodków finansowych z Wojewódz-
kiego Sejmiku Samorz¹dowego
przy du¿ym poparciu pana Pos³a
Konstantego Oœwiêcimskiego.
Obiekt ten s³u¿y³by g³ównie dzie-
ciom, m³odzie¿y i osobom star-
szym, których nie staæ na wyjazdy
na basen do Ko³obrzegu, Œwidwina,
Goleniowa czy Gryfina.

Koñcz¹c ³¹czê serdeczne po-
zdrowienia dla wszystkich gryfi-
czan, którzy g³osuj¹c na pana
Krzysztofa Kozaka przyczyni¹ siê
do powstania basenu p³ywackiego
w Gryficach.

Z powa¿aniem Janusz
Trojanowski

List otwarty do mieszkañców
miasta i gminy Gryfice
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Dy¿ury w redakcji;
     Gryfice, ul. Wa³owa 8/7
Poniedzia³ki, wtorki i œrody
w godz 13.00-15.00
(wejœcie od strony muru obronnego).

Tel. interwencyjny:
Maria Jakubowska 694-664-745

Panie Ma³gorzata Koz³owska i
p. Justyna Woœko – Kawka przy po-
mocy prywatnego sponsora  zorga-
nizowa³y kiermasz ciast na rzecz
dzieci z Domu Dziecka w Gryficach
i klasy zerowej w Brojcach.

Kiermasz odby³ siê w dniach  10,
17,  24  listopada. Ciasta na kiermasz
upiek³y mamy  uczniów Szko³y Pod-
stawowej w Brojcach, panie: Moni-
ka Komajda, Renata Kwieciñska,
Agnieszka Romanko, Monika Paw-
luch, Katarzyna Mielcarek, Anna
Ka³¿yñska, Renata Czarniak,  Danu-
ta Minko, Monika Lasota, Anna

KIERMASZ CIAST
Przybylska, Monika Nowicka, Albi-
na Woœko, Agnieszka Borucka,
Ewelina Chmielowicz – Skrobas,
Monika Ba³azy, Marzena Fertakow-
ska, Renata Stêpkowska.  Podczas
kiermaszu zebrano 651 z³otych z
czego dochód zosta³ przeznaczony
na zakup zabawek i s³odyczy, które
03.12.2010 roku zostan¹ wrêczone
wychowankom Domu Dziecka w
Gryficach i 06.12.2010 roku zerów-
ce w Brojcach podczas apelu miko-
³ajkowego. Wszystkim, którzy przy-
czynili siê do tego sukcesu serdecz-
nie dziêkujemy.

Justyna Woœko-Kawka

Gryficki Dom Kultury przy
wspó³udziale Wydzia³u Promocji
Gminy 26 listopada na placu Zwy-
ciêstwa zorganizowa³ andrzejkowy
wieczór. Andrzejów do konkursów i
zabawy zaprasza³ aktor Pawe³ Bu-
dryk.

PóŸniej gra³ zespó³ „¯uki”, kto
chcia³ to tañczy³, kto chcia³ rozda-
wa³ ulotki wyborcze K. Kozaka,
wspólnie z K. Kozakiem lub Zb.
Chabowskim. Innych agitacji nie
by³o. Bo na plac Zwyciêstwa miesz-

Andrzejkowy
wieczór

kañcy przyszli po to, aby siê bawiæ
a nie wys³uchiwaæ agitacji przegra-
nej formacji na rzecz innego kandy-
data na burmistrza, ni¿ w³asny, czyli
Zb. Chabowski.

Jest taka mo¿liwoœæ, ¿e podobn¹
imprezê Gryficki Dom Kultury zor-
ganizuje dla pañ Krystyn, ale to ju¿
w 2011 roku. Panie ju¿ teraz mog¹
siê zmobilizowaæ i pomyœleæ o re-
pertuarze takiej zabawy.

Pomys³ by³ dobry, zabawa rów-
nie¿.                                                    M


